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Vår verksamhet berör alla gävleborgare, oavsett var i länet
du bor, oberoende av yrke, ålder och intressen. Barn, stu-
derande och pensionärer, företagare och anställda, politi-

ker, kulturarbetare och bandyspelare – alla är ni våra kunder.
Liksom företag, kommuner och myndigheter. 

I den tidning du nu håller i din hand vill vi ge en bild av vår
verksamhet, våra visioner och vår vardag. Du möter socionomer,
jurister, ekonomer, samhällsvetare, veterinärer, biologer med fle-
ra. 

Vi redovisar vår strävan att fånga upp vårt läns många styr-
kor och möjligheter, samordnar resurserna och ger både länets
nuvarande innevånare och kommande generationer bästa möjli-
ga förutsättningar. I tidningen finner du också intressant infor-
mation från flera av våra viktigaste samarbetspartners.

Vi ser gärna att du reagerar på det vi berättar. Är det nå-
got område som vi borde fästa större, eller kanske mindre,
vikt vid. Har du synpunkter som gäller vårt arbete med

näringslivsfrågor, miljön och naturen eller vår tillsyn av kom-
munernas sociala omvårdnad? Hur ser du på vårt uppdrag att
medverka till bra boendemiljöer, att djuren har det bra, att be-
vara vårt kulturarv och det öppna landskapet? Vad tycker du om
det vi gör för att kvinnor och män ska ha samma möjligheter,
vårt arbete för trygghet i trafiken eller för jakten och fisket?   

Alla dessa områden, och minst lika många till, kan vi på Läns-
styrelsen påverka.  Okej – vi bestämmer inte alltid själva, men
vi spelar en viktig roll.

Som du ser arbetar vi med frågor inom vitt skilda områ-
den och våra medarbetare har ett brett kunnande och hög
kompetens. Vi har en särskild roll som handlar om att

samordna olika intressen. Därför är en annan viktig uppgift för
oss att ordna mötesplatser, att medverka till att människor möts
i konstruktiva samtal.

Den här tidningen är ett sätt att ge dig insyn i vårt arbeta men
vi hoppas att den också ska medverka till en bra dialog oss emel-
lan. 

Namn: 
Gun-Marie Pettersson, född i Finland

Vad gör du på Länsstyrelsen? 
Jag tillträdde som länsråd den 1 juli 
i år. Jag är landhövdingens närmaste
medarbetare och ersättare. 

Tillsammans utgör vi Länsstyrelsens
ledning. 

Vad har du arbetat med tidigare?
Närmast kommer jag från motsvarande
tjänst vid Länsstyrelsen i Västernorr-

lands län. Jag har en bakgrund inom so-
cialtjänsten i Stockholm. 

Har arbetat på Socialstyrelsen och So-
cialdepartementet och har medverkat i
flera statliga utredningar som sakkunnig
på socialtjänstområdet. 

Dessutom var jag huvudsekretare 
i Barnpsykiatrikommittén mellan 1996
och 1998 och efter det arbetade jag som
planeringsdirektör och ställföreträdan-
de generaldirektör vid Statens institu-
tionsstyrelse, SIS.

Hur ser din vision ut för Länsstyrel-
sen? 

Jag vill göra Länsstyrelsen till en ännu
mer attraktiv arbetsplats. Jag vill att
medarbetarna känner att deras kunska-
per och kompetens kommer till sin rätt
och används optimalt för länets bästa.

Vad gör dig glad? 
Jag är glad över att bli gävleborgare.

Matthandlaren som tar hand om min
kemtvätt, glada hälsningar i motions-
spåret och mitt nya hem.

Nya länsrådet glad att bli Gävleborgare

Hej! Har du tid några minuter? 
Vi vill gärna berätta för dig vad din länsstyrelse håller på med

Vi jobbar på länsstyrelsen

GUN-MARIE
PETTERSSON
Länsråd 

CHRISTER 
EIREFELT
Landshövding
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www.gastrikeatervinnare.se

AVDELNINGSCHEFER. Länsstyrelsens avdelningschefer Olov
Rydberg, Stig Hammarsten, Britt-Marie Edfelt och Mats Hind-
ström ansvarar för att driva de långsiktiga och strategiska frå-
gorna inom respektive avdelnings verksamhetsområden. Till-
sammans med länledningen svarar de för att i länsstyrelsens
ledningsgrupp göra avvägningarna mellan miljöfrågor, ekono-
misk tillväxt och sociala frågor.

● Länsstyrelsens roll är att se till
att riksdagens och regeringens be-
slut genomförs, samt – omvänt –
att samordna länets intressen och
föra fram invånarnas behov.

● Länsstyrelsens styrelse leds av en landshövding,
som utses direkt av regeringen.

● Länsstyrelsens styrelse utgörs vidare av tolv poli-
tiker som nominerats av sina respektive partier. Sam-
mansättningen beror på valresultatet vid landsting-
svalet. Formellt utses även dessa tolv av regeringen. 

● Styrelsen sammanträder en gång i månaden för att
fatta beslut i de betydelsefulla och övergripande frå-
gorna för länet.

Landshövdingen
i Gävleborg heter Chris-
ter Eirefelt.

Länsrådet och ställföre-
trädande landshövding
heter Gun-Marie Petters-
son.

Den politiska samman-
sättningen i Länsstyrel-
sens styrelse är följande:
5 socialdemokrater, 2
centerpartister, 1 vän-
sterpartist, 1 moderat, 1
folkpartist, 1 kristdemo-
krat och 1 miljöpartist.

Vi finns för dig!
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På Länsstyrelsens samhälls-
byggnadsenhet jobbar man 
både i stort och smått. 

Å ena sidan kan det handla
om riksintressen i kommuner-
nas översikts- och detaljplaner.
Å andra sidan om att ge villa-
ägare bidrag till solvärme eller
radonsanering. 

Enheten administrerar rege-
ringens satsningar, samt beva-
kar statens intressen och att
lagarna följs.

För vanliga villägare är det normalt
bostadsfinansieringen på samhälls-
byggnadsenheten de kommer i kon-
takt med. Det är nämligen här man
får statsbidrag för olika åtgärder i den
privata villan, till exempel för solvär-
me eller radonsanering. 

– Allt fler förstår att det finns möj-
ligheter att få bidrag. Vi märker det
på den stadiga uppgången av ansök-
ningar, berättar Britt Inger Oscarson,
som handlägger bidragsansökningar.

När det gäller radonärenden har
det skett en ökning från 10 till 53 om
året på tre år. Mycket talar för att ök-
ningen fortsätter, eftersom Boverket
är på gång med en informationskam-
panj om radon. Man kan få 50 procent
(dock maximalt 15 000 kronor) i stats-
bidrag för att åtgärda problemet.

FLER OCH FLER villaägare väljer
att satsa på solvärme. De kan få upp
till 7 500 kronor i statsbidrag, under

förutsättning att det är en vanlig vil-
la för året runt-boende. Enligt Britt
Inger är det inte bara ökningen av 
bidragsärenden (från 62 år 2001 till
101 förra året) som är slående, utan
också hur positiva och nöjda villägar-
na är när de väl gjort investeringen.

–Det är uppenbart att solvärmen
fungerar bra, konstaterar Britt Inger.

Det bekräftas av Åsa och Göran
Hedlund i Torsåker, som installerade
solvärme för ett år sedan. Göran ång-
rar inte investeringen på nära 40 000
kronor och konstaterar att han klarar
sig utan annat energitillskott från
mitten av mars till slutet av septem-
ber i sin villa.

–Förr
gick det
ungefär
en kubik-

meter olja
under samma period, i stort sett en-
bart till varmvatten. Numera värmer
vi förvisso huset med ved, men det un-
derlättar helt klart att ha solvärmen
och slippa vedelda hela sommarperio-
den, konstaterar Göran.

Statsbidraget hade stor betydelse
för beslutet att investera i solvärme. I
dag, när Göran har ett års erfarenhet,
anser han att en solvärmeanläggning
borde vara en självklarhet vid nypro-
duktion.

ETT ALLDELES NYTT bidrag (från
15 maj) är avsett för att stimulera
energieffektivisering i specialbyggna-
der – oftast offentliga lokaler, typ kyr-
kor, skolor och sportanläggningar. En-
ligt fastighetsregistret finns det 2 500
sådana fastigheter i Gävleborg. Rege-
ringen har avsatt 2 miljarder kronor
för ändamålet och bidraget kan upp-
gå till 10 miljoner per byggnad.

Alla de här bidragen har sitt ur-

sprung i olika regerings–och riks-
dagsbeslut. Syftet är ofta att stimule-
ra en viss typ av verksamhet, exem-
pelvis energieffektivisering. Och det
är länsstyrelsernas uppgift att rent
praktiskt administrera det hela.

PÅSAMHÄLLSBYGGNADSENHETEN
finns också en planfunktion, vars upp-
gifter bland annat är att samordna
statens intressen när det gäller de-
taljplaner och översiktsplaner. Plan-
funktionen hjälper kommunerna med

kunskapsunderlag för planeringen,
ger råd och kontrollerar att man föl-
jer lagstiftningen, det vill säga miljö-
balken och plan–och bygglagen. Till
exempel ska länets riksintressen vär-
nas, hänsyn tas till människors hälsa
och säkerhet, mellankommunala frå-
gor samt miljökvalitetsnormer (kvali-
tén på mark, vatten, luft)

Planfunktionen får också uppdrag
av regeringen. Ett aktuellt uppdrag
är att kartlägga vilka områden som är
lämpliga för vindkraft.

Gävleborg är ett
län som behöver
tillväxt. Det är ett
faktum som alla är
väl medvetna om.
Lägre arbetslös-
het, mer företagande, fler utbil-
dade. Borde inte ”någon” göra
något? 

Jo, och det pågår också ett
intensivt tillväxtarbete där fle-
ra av länets olika aktörer är in-
blandade och där Länsstyrel-
sen har en central roll. 

Målet är fem procent bättre!

Tillväxtprogrammet, som startade
2004, har satt 5 % bättre som sin vi-
sion. Kanske man vid en första an-
blick tycker att det verkar lite. Det är
det inte. 

Att höja ribban 5 %
kan skapa just den rull-
ning som tillväxten be-
höver. 
5 % fler företagande, 5
% mer jobb, 5 % bättre
betyg. Tänk efter… 5 %

kan betyda en oerhörd skillnad. Och
det är viktigt att ha en vision att strä-
va efter.

SAMMANTAGET skulle 5 % ge en vä-
sentligt ökad tillväxt för Gävle-
borg. 

När till exempel idén om lärlings-
programmet kom upp i Tillväxtrådet
var 5 % fler lärlingsplatser en vision.
Idag är det en verklighet med råge. En
verklighet skapad genom samarbete
och envist arbete. 

Ett bevis på att det går.
Men att skapa ett ”tänk” tar tid.

Likväl har 5 %-tanken slagit rot runt
om i länet under året som gått. 

Vid företagarmässan i Sandviken
våren 2004 kunde man märka att be-
greppet verkligen tagit fasta. 

Hela mässan gick i 5 % bättre-anda. 
Diskussionerna mellan både ansva-

riga politiker och företagare i länet
fick ett konkret grepp när alla kunde
samlas kring begreppet och enas om
hur viktigt det är att vi nu tänker i ge-
mensamma banor. 

Vi måste lyckas, för det handlar om
allas framtid.

SÅ VARFÖR INTE spänna bågen och
ge tanken ett försök…

5 % mer inflytande.
5 % högre lön.
5 % fler mål.
5 % större leende.
5 % snällare.
5 % fler affärskontakter.
5 % fler hotellnätter.
5 % fler kvinnliga företagare.
Låt tanken snurra…!

Visionen är att bli 5 % bättre – på allt

FAKTA/Tillväxtprogrammet 2004–2007

● Riksdagen har beslutat att det regionala inflytandet över näringspolitiken
ska öka. Samtliga län erbjöds möjligheten att arbeta fram ett regionalt tillväxt-
avtal, vilket nu fungerar som ett styrdokument för tillväxtarbetet. 

● I Gävleborg styrs arbetet av Tillväxtrådet. Där föddes bland annat idén om
ett nytt lärlingssystem som idag är en oerhört lyckad satsning med gott resul-
tat.

● Läs gärna mer på www.tillvaxtgavleborg.se

Värmande
statsbidrag
sparar miljön

VI FINNS FÖR DIG!
Samhällsbyggnadsenheten – Miljö och samhälle – Länsstyrelsen
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Namn: Gunilla
Jonsson
Vad gör du på
Länsstyrelsen?
– Jag är miljö-
samordnare och
arbetar med de
regionala miljö-
målen och under-
sökningar av hur
miljön mår i länet.
Vad gör dig glad?  
– När vårt miljöarbete ger resultat
och uppskattas. Privat blir jag glad
av musik, solsken och varmt bemö-
tande.

Namn: Christina
Forsén
Vad gör du på
Länsstyrelsen? 
– Jag är landhöv-
dingens och läns-
rådets sekretera-
re.
Vad gör dig
glad? 
– Mina barnbarn. Alla trevliga kon-
takter i mitt arbete. 

Namn: 
Arminé Avetian
Vad gör jag på
Länsstyrelsen?
– Jag är vikarie-
rande länsveteri-
när och arbetar
med bered-
skapsplaneringen
för eventuella epizootiutbrott.
Vad gör dig glad?
– Mina barn gör mig glad! Sommar-
solen, blommorna, småfåglarnas
kvitter m.m. Att jag har klarat av
mina tentor gör mig glad. 

Namn: Douglas
M. Chang

Vad gör du på
Länsstyrelsen? 
– Jag är utbildad
lantbrukskonsu-
lent och agronom
och handlägger
EU-jordbrukar-
stöd.

Vad gör dig glad?
– Mina kollegor gör mig alltid glad.

Vi jobbar på
Länsstyrelsen

Välkommen att besöka Läns-
styrelsen Gävleborgs nya
webbplats. Med ny struktur,
layout, fylligare innehåll och
flera nya funktioner blir det lät-
tare för dig som besöker vår
webbplats att kommunicera
med oss och att hitta den 
information du söker.

– Vi har utgått från besökarens be-
hov och gjort informationen mer till-
gänglig. Dessutom har vi förbättrat
möjligheten att ställa frågor, fylla i
ansökningar och hämta hem blanket-
ter direkt via datorn. 

– Tanken är att dessa tjänster ska
utvecklas och att nya på sikt ska kom-
ma till – allt i 24-timmarsmyndighe-
tens anda och som ett led i att ge en
god service oavsett tid på dygnet, sä-
ger informatörerna Torsten, Katarina
och Eva som arbetat med utveckling-

en av webbplatsen tillsammans med
enheternas webbredaktörer. 

Länsstyrelsens webbplats innehål-
ler väldigt mycket information vilket
återspeglar bredden i verksamheten.
Det handlar om allt från 3 G-master,
fladdermöss, företagsstöd till miljömål
och björnjakt. 

Genom träffstatistik kan informatö-
rerna se vilka sidor och tjänster som
besökarna använder mest. En infor-
mation som är värdefull för det fort-
satta utvecklingsarbetet.

DE SIDOR SOM BESÖKS mest är
kontakta oss-sidorna med presenta-
tionen av personalen, lediga jobb, den
allmänna informationen om Länssty-
relsen och pressrummet. Men framför
allt söker de flesta blanketter, till-
stånd, överklaganden och ansök-
ningshandlingar.

– En annan viktig informationskäl-
la som besökarna snart får tillgång till
på vår webbplats är Länsstyrelsens

diarium. Vårt mål är att ha
det tillgängligt på nätet
vid årsskiftet 2005/2006.
Det är angeläget av demo-
kratiska skäl och ger våra
besökare ökad insyn i
verksamheten. Hittills i år
har vi registrerat 11 023
ärenden, säger Lillemor
Nilsson, föreståndare för
Länsstyrelsens centraldia-
rium.

DEN NYA webbplatsen
har tagits fram tillsam-
mans med ytterligare tolv
länsstyrelser vilket har
haft flera positiva effekter. 

I dag har alla länsstyrel-
ser som deltagit i projektet i stort sett
liknande struktur och utseende på si-
na webbplatser. Det gör att besökaren
känner igen sig oavsett vilket län det
gäller. 

Samordningen av utvecklingsarbe-

tet har dessutom inneburit en bespa-
ring på totalt närmare 25 miljoner.

Har du synpunkter på vår webb-
plats? Hör av dig till Torsten 
Edwinson på telefon 026-17 13 69 eller
via e-post, torsten.edwinson@x.lst.se.

www.x.lst.se – finns för dig!

LYCKAD
SATSNING
PÅ SOL.
Statsbidra-
get hade
stor bety-
delse när
Göran Hed-
lund och
hans fru
Åsa funde-
rade på att
investera 
i solvärme.
I dag, med
ett års erfa-
renhet, an-
ser Göran
att en sol-
värmean-
läggning
borde vara
en självklar-
het vid ny-
produktion.
Investering-
en var 
på nära 
40 000 kro-
nor och 
Göran och
Åsa klarar
sig numera
utan annat
energitill-
skott än sol
från mitten
av mars till-
slutet av
september i
sin villa.

FAKTA/bidrag som handläggs vid samhällsbyggnadsenheten
● Räntebidrag för nybyggnad av hyres- eller bostadsrättshus

● Räntebidrag för ombyggnad av flerbostadshus

● Investeringsbidrag för byggande av hyresbostäder

● Investeringsstimulans för mindre hyres- och studentbostäder

● Solvärmebidrag

● Radonbidrag till egnahem

● Stöd till källsorteringsutrymmen

● Stöd till energieffektivisering

HIT KAN DU VÄNDA DIG:
Ingrid Eriksson Blomquist, tel 026 - 17 11 61
e-post  ingrid.eriksson-blomqvist@x.lst.se

Britt Inger Oscarson, tel 026 - 17 11 60
e-post  britt.inger.oscarson@x.lst.se

Kerstin Stjerna, tel 026 - 17 12 92
e-post  kerstin.stjerna@x.lst.se
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Drottninggatan 18,
Gävle
Odengatan 40,
Sandviken
0771-22 44 88
nordea.se

KÖPA
TV?
Med Nordeas Visa Gold har du alltid pengar

till hands. Ansök om kredit upp till 50.000:-

på telefon 020- 51 10 00 dygnet runt och få

besked direkt, eller gå in på www.nordea.se.

Årspris: 470 kr. Effektiv ränta,
vid 50 000 kr i kredit: 15,12%.
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Årets Affärsbank för andra året.
Entreprenörernas Bank för tredje året.

Jättekul. Men vi bryr oss fortfarande mest
om dig och dina affärer.

Förenings
Sparbanken

Länsstyrelsen ska arbeta för
att de nationella jämställd-
hets-målen får genomslag i
länet. 

Det övergripande målet är att kvin-
nor och män ska ha lika mycket makt
och inflytande, samma rättigheter
och skyldigheter inom alla väsentliga
områden i livet som ekonomi, arbets-
liv, utbildning och familjeliv. Det
handlar om att på olika sätt höja kun-
skapen och medvetenheten om jäm-
ställdhetsfrågor i länet och att genom
till exempel statistik och forskning vi-
sa hur våra könsmönster påverkar
vårt samhälle. 

–  För att skynda på en positiv ut-
veckling mot ett mera rättvist och lön-
samt Gävleborg behöver vi flera grun-
der att stå på. Några av dessa grun-
der är att visa var och hur kvinnor och
män bor, vad vi arbetar med, hur
mycket lön vi får för vårt arbete, vilka
utbildningar vi, säger Carina Löfgren
som är särskilt sakkunnig för jäm-
ställdhetsfrågor på Länsstyrelsen.

–  Vi behöver veta vilka som tar de
politiska besluten i vårt län. Har vi en
rättvis representation och resursför-
delning utifrån kvinnors och mäns

behov och för-
utsättningar?
Vi måste veta
hur det ser ut
för att vi ska
kunna förän-
dra något!

Länsstyrel-
sen och den
särskilt sak-
kunniga har
till uppgift att
samordna, ini-
tiera och stöd-
ja utveck-

lingsarbetet för jämställdhet samt
sprida kunskap om jämställdhetsfrå-
gor och följa upp utvecklingen i länet.

–  Vi ordnar bland annat projekt,
konferenser, utbildningar och semi-
narier inom olika samhällsområden
utifrån ett jämställdhetsperspektiv.
Vi försöker också påverka genom att
hjälpa företag och offentliga aktörer
att integrera ett jämställdhetsper-
spektiv i deras befintliga verksamhe-
ter, säger Carina.

– Regeringen har beslutat att jäm-
ställdhet ska beaktas inom alla poli-
tikområden och vara en självklar del
i allt ordinarie vardagsarbete.

– Välkommen till Länsstyrel-
sen…

I 40 år har Anne Brännström
svarat i telefonen när allmänhe-
ten ringer in till Länsstyrelsen.
Då var det trådväxel som gällde
och fem heltidstjejer svarade i
telefon för glatta livet.

De sista åren var det bara vi i hela
stan som hade trådväxel. Jag tror att
jag minns att de till och med på slutet
kom och gjorde studiebesök hos oss för
att se hur det såg ut ”förr i tiden”, be-
rättar Anne som sett många komma
och gå genom Länsstyrelsens dörrar.

Men mycket hinner hända på 40 år.
Sammanlagt fem olika växelsystem
har bytts ut under årens lopp. Allt ef-
tersom tekniken förbättrats. Tekni-
ken har förbättrats allt eftersom. Sit-
ter man i växeln får man också finna
sig i att bli arbetsplatsens mittpunkt.

– Hit kommer folk med tusen olika
frågor. Ja, allt mellan himmel och

jord! Även om man kan leta rätt på sa-
ker och ting själv, så verkar det en-
klare att fråga här, fortsätter Anne
och tar emot en besöksbricka från en
kund på väg ut.

Receptionen på Länsstyrelsen bytte
plats förra hösten och den nya entrén
invigdes samtidigt. Anne trivs bra,
även om själva jobbet naturligtvis är
bundet i sig. 

– Hejsan flickor!
Besökarna hejar glatt när de kliver

fram mot receptionen. Och Anne och
hennes kollegor har koll på de som
kommer in och de som ska ut. Det är
viktigt.

– Om det till exempel skulle börja
brinna måste vi veta vilka som finns i
huset och vi tar alltid med oss besöks-
listorna ut, om larmet går.

Många visar sin uppskattning för
snabb hantering av telefonsamtal och
hjälp i olika ärenden. På disken vid re-
ceptionen står en vacker blomma med
ett litet kort; ”Till världens bästa väx-
el”.

Växeln hallå, hallå...
ANNE BRÄNNSTRÖM har svarat i Länsstyrelsens telefonväxel i 40 år och har hunnit
med fem växelsystem genom åren.

CARINA LÖFGREN

Med jämställdhet i fokus
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Med 700 anställda, en omsättning
på nära en halv miljard kronor och
mer än 10 000 studenter spelar
Högskolan i Gävle en stor roll för
länet.

– Vår viktigaste uppgift är att sö-
ka och sprida kunskap, säger
högskolans kanslichef Hans-Gun-
nar Johansson. Vi bidrar till att
kompetensnivån höjs i vårt län och
ser till att utbildningarna vi
bedriver svarar mot samhällets och
företagens behov. Blir vi universitet
kan vi dessutom sätta riktig spets
på all vår verksamhet!

Högskolans mål är att samverka med
det övriga samhället och näringslivet i re-
gionen så långt det är möjligt. Exempel
på det är samarbetet med Wij Trädgårdar
om den trädgårdsutbildning som startar
nästa år, Serie– och bildberättarprogram-
met i Hofors och den internettekniska ut-
bildning som finns på Sandbacka park i
Sandviken.

Andra samverksansprojekt är samar-

betet med kommunerna och Komvux om
basår och collegeår.

Samarbetar med företag
– Att kunna erbjuda studenterna platser

på företag och i verksamheter är också ett
bra sätt att samarbeta, säger Hans-Gunnar
Johansson. De blivande lärarna får ofta
jobb där de gjort sin praktiska utbildning,
och den nya projektbaserade ingenjörsut-

bildningen sker i nära samarbete med
företag i länet och kan också leda till
anställningar.

När Högskolan i Gävle blir Univer-
sitetet i Gävle kan forskningen öka och
därmed statusen och attraktionskraften
både hos lärosätet i sig och för regionens
företag, kommuner och landsting. 

– Vi i personalen, studenterna och
lärarna ska medverka i samhällslivet och
lämna avtryck, säger Hans-Gunnar Jo-
hansson. Arbetet med att bli universitet
tar tid, men det gör det alltid innan det in-
träffar riktigt stora saker.

Närheten viktig
Åtta av tio av högskolans studenter

kommer i dag från orter inom en tjugo
milsradie från Gävle. Många pendlar till
sina studier eller bedriver dem på distans
via de studiecentrum som finns i varje
kommun. 

– Närheten är livsviktig för oss, säger
Hans-Gunnar Johansson. Tack vare den
kan vi locka nya grupper av studenter.
Redan i dag har vi fler studenter med ar-
betarbakgrund och fler äldre studenter än
högskolorna i genomsnitt har.

För fyra år sedan stod valet mellan Västerås
och Gävle. 

Nu tillträder hon posten som kårordförande
vid Högskolan. Jennie från Uddevalla är den
som under det kommande året ska leda 13.500
studenter.

– Det ska bli väldigt roligt, säger Jennie som tidigare
suttit i kårstyrelsen i ett och ett halvt år.

– Det är ett spännande uppdrag!
Det var 2001 som Jennie kom till Gävle. En stad hon

tidigare aldrig besökt. Men hon trivs bra och lovordar
det något slitna ordet ”lagom”.

– Gävle ÄR verkligen lagom. Och det är skolan ock-
så. Man hinner lära känna både studenter och lärare.

Man hejar i korridoren. Jag tror att det är personligare än
ett större universitet, berättar Jennie.

– Gävle har dessutom ett enormt rikt kulturliv som jag
gillar. Konserthuset, teatern och ett brett musikliv.
Dessutom ligger Högskolan väldigt fint på Kungsbäck-
området. Den är omgiven av mycket vackra miljöer som
Regementsparken och Boulognerskogen. Behöver man
en paus i studierna så rekommenderar jag varmt att ta
promenader där!

Jennie tillträdde sin post som kårordförande den 1 juli
och de första månaderna har gått åt till att sätta sig in i
arbetet. Men hon vet ändå vad hon vill börja jobba med.

– Som kårordförande vill jag att studenterna på HiG
ska känna att det finns en gemenskap på HiG och i
Kåren och att de känner en trivsel här. 

– Det ska även hända roliga saker under hela året!
Säger Jennie.

– På skolan vill jag också knyta större kontakter med
näringslivet. Det är så viktigt att studenterna får komma ut
på praktik. Det är på gång
och det vill jag verkligen
kämpa för. Rent student-
politiskt vill jag verka för
en högre studiepenning.
Jag vill också kämpa för
att alla de studenter som
bor på Sätra här i Gävle
ska få sin direktbuss till
högskolan och att de hy-
rorna sänks för studenter. 

Den 15:e oktober är sista anmäl-
ningsdatum till vårens kurser och
program och vi är glada över att
kunna presentera ett helt unikt
program våren 2006. Någon
motsvarighet till Trädgårdsmäs-
tarprogrammet står inte att finna
någon annanstans. Det lovar initia-
tivtagaren Lars Krantz.

För den trädgårdsinitierade är Lars
Krantz ett välkänt namn. Tidigare verk-
sam vid Rosendahls trädgård i Stockholm
och numera trädgårdsmästare och eldsjäl
vid Wij Trädgårdar i Ockelbo. Nu senast
även belönad med Kungliga Patriotiska
sällskapets medalj ”För förtjänster inom
trädgårdsodlingen.”

– Ja, det blir en unik utbildning mycket
tack vare att den innehåller både trädgård,
design och hälsa i samma program, berät-
tar Lars Krantz.

Tanken på utbildningen föddes efter ett
samtal med Högskolans rektor Leif
Svensson och visst är det härligt att idéer
kan förverkligas bara några år efter det att
tanken slagit rot. Antagningarna till ut-
bildningen kommer att ske genom både
arbetsprover och intervjuer.

– Ja, vi vill gärna veta att de som söker

har den rätta motivationen och den
grundläggande förmågan, fortsätter Lars.

– Mycket i utbildningen handlar ju om
en konstnärlig aktivitet. Att man kan, eller
åtminstone vill, hantera ”penna” så att sä-
ga. Ett exempel är vid trädbeskärning då
det är mycket enklare att ge sig upp i
trädet efter det att man tecknat trädet. Det
är inte för att skissa snygga träd, utan för
att lära sig att se. Det är en bra utbild-
ningsmetod helt enkelt.

Varje elev får egen täppa
Trädgårdsprogrammet är på 80 poäng

och är till hela delen förlagd till Wij
Trädgårdar i Ockelbo, där varje elev
dessutom kommer att tilldelas en egen
kolonilott (!)

– Jag hoppas att de som gått klart ut-
bildningen bland annat kommer att an-
vända sig av kunskaperna i samband med
mänsklig utveckling. Att se den gröna
miljön tillsammans med människan, säger
Lars Krantz.

– Jobbar man i parknäringen i dag måste
man fråga sig; vad är det bra för? Att se
den ”gröna” miljön som konkret stimulans
och näring för den växande människan.

Och framtiden är något som Lars
Krantz tror på, för i den finns yrken som
vi i dag inte ens lärt oss stava till…

Framtiden är ljus. Gabriella Åh-
mansson, tf rektor på Högskolan i
Gävle är full av optimism.
Högskolan i Gävle är i en ständig
rörelse framåt. Det går fortare
mot målen än vid andra
högskolor. Något högskolan ab-
surt nog kan tacka länets tråkiga
utbildningsstatistik för…

Har man inget motstånd spänner man
inte bågen så mycket som behövs.
Högskolan i Gävle har under en 10-
årsperiod utvecklats fenomenalt från en
mycket liten högskola till ett utbild-
ningscentra för hela regionen. Hög-
skolan är  i dag en partner till alla in-
stanser i länet, vilket är en förutsättning
för utveckling. 

– Vi har en oerhört stor verksamhet
runt om i länet. Vi diskuterar ständigt
med olika myndighetschefer i varje
kommun, vi finns med i Tillväxtrådet
och har ett intimt samarbete med arbets-
marknadens partner. Och det här är vi
bra på!

Värnar om studenterna
Det som kanske låter som själv-

klarheter är i själva verket väldigt ovan-
ligt för Högskolan i Gävle. I dag är

Gävle en studentstad som värnar om
sina studenter med bland annat bostads-
garanti. Det ger skjuts in i framtiden och
gott självförtroende.

– Fortsätter vi i samma takt som tidi-
gare kommer vi att ha en fantastisk po-
tential år 2015. Då är vår förhoppning
att vi har examensrätt till alla stadier än-
da upp till doktorsnivå. Och vi har starkt
stöd för det både ute i länet och på
Gävleborgsbänken i riksdagen, fortsätter
Gabriella.

– Och det är viktigt för en region med
låg utbildningsnivå. En nivå som vi ändå
har höjt markant de senaste åren och vi
fortsätter att höja oss. Vi nöjer oss inte.
Vi är glada över att vi i allt större ut-
sträckning kan rekrytera elever från
studieovana miljöer. Vår distansutbild-
ning är bland de bästa i landet.

Att fortsätta att anta utmaningar och
jobba hårt är angeläget. Man kan inte
vänta på att studenterna ska komma och
knacka på. Och nu storsatsar Högskolan
i höst med nya ingenjörsutbildningar
och en höjning av kvalitén inom lärarut-
bildningen.

– Dessutom ska vi inviga vårt nya
bibliotek under detta läsår. Det blir ett
bibliotek för hela Gävle, en sam-
lingsplats, ett kunskapscentrum att vara
stolt över!

En kunskapsmotor för länet

Högskolans nya kårordförande leder 13 500 studenter

Trädgårdsmästare skolas 
i unikt högskoleprogram

Fenomenal utveckling

SÖKER KUNSKAP. Att söka och sprida kunskap är huvuduppgiften för Hög-
skolan i Gävle.

ANNONS

ANNONS



Vad är en bra affärsidé? Och
vad är det som får den att
blomstra. Ja, förmodligen inte
bara en eller två komponenter
utan en bukett av många olika
blommor. I mitten av 90-talet
kom Britt-Marie Stegs tillsam-
mans med sin dåvarande kolle-
ga till Länsstyrelsen för att få
råd och hjälp. Deras idé var att
sälja kvalitetskött – och de 
finaste bitarna skulle få kosta!

Idén landade i knäet på Lars Jans-
son på näringslivsenheten som till-
sammans med sina kollegor beslöt att
stötta projektet med pengar till en
marknadsundersökning.

– Det visade sig att konceptet höll i
undersökningen, berättar Lars Jans-
son som menar att det hör till ovan-
ligheterna att kvinnor startar större
företag.

– De flesta som kommer till oss och
söker stöd är ensamma i sina firmor.
Så Hälsingestintan tillhörde undan-
tagen. Det kändes meningsfullt att
hjälpa till.

FÖRETAGET HÄLSINGESTINTAN
såg dagens ljus under 1999. Britt-Ma-
rie Stegs, då själv lantbrukare och ak-
tiv inom LRF, hade en bestämd vision
av företaget. Suget efter svenskt kött
var stort i landet och hennes tes var
att konsumenterna inte bara var en

grå massa utan att det också fanns de
som var villiga att betala för topp-
klass.

– Pengarna till marknadsundersök-
ningen som kom från Länsstyrelsen
gav oss möjlighet att anlita proffs-
kompetens för att bedöma potentialen
och förutsättningarna för vår affärsi-
dé. Och det var absolut en avgörande
faktor för om företaget skulle komma
igång eller inte, säger Britt-Marie.

– Vi hade en enorm nytta av den.
Den hjälpte oss att tänka till och vi
fick en annan syn på hur vi skulle ”rat-
ta”. 

EN AV UPPTÄCKTERNA som kom ut
av undersökningen var att kunderna
till Hälsingestintan inte fanns på
landsbygden. Kundunderlaget var
storstadsmänniskor. Dessutom skulle
det visa sig att själva produkten, allt-

så det finfina köttet inte räckte till på
gårdarna runt Järvsö, där företaget
har sitt säte. Det vara bara att tänka
om, och tänka stort!

– En normalgård kanske slaktar 30
individer per år, vi behöver slakta 70
i veckan…! Det innebär att vi måste
se oss om i hela landet efter vårt kött. 

Det var inget lätt jobb som låg fram-
för Britt-Marie och hennes medarbe-
tare. Att kunna garantera ett bra,
förstklassiskt kött innebär näsa för
branschen och god kännedom om går-
darna och deras brukare. För det är
bara några få procent i landet som
producerar ett så högkvalitativt kött
som varumärket Hälsingestintan står
för. 

MEN DET HANDLAR naturligtvis
inte bara om köttet. När det väl ligger
i pannan har det hänt mycket innan.

Det ska vara ett bra foder, ett gott be-
te, en noggrann skötsel och djurom-
sorg, ett förstklassiskt djurmaterial,
en duktig slaktare, en skicklig styck-
are, en snygg förpackning och en bu-
tik som tror på idén och beslutar sig
för att sälja. 

ATT HÄLSINGESTINTANS kött ba-
ra säljs i två butiker i hela Gävleborg
säger en del, att företaget trots det nu
omsätter 43 miljoner kronor säger än-
nu mer.

– Det finns en enorm potential inom
lantbruket i vår del av landet. Vi har
ett näringsvärde i vårt hö som sörlän-
ningarna bara kan drömma om, me-
nar Britt-Marie.

– Här finns pengar att tjäna. Lant-
bruken i länet skulle kunna stå för en
enorm tillväxt. Det gäller bara att ta
till vara på resurserna.
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Från bra idé till 
miljonomsättning

VI FINNS FÖR DIG!
Näringslivsenheten – Regional utveckling och trafik – Länsstyrelsen

VÄRDEFULL HJÄLP. Marknadsunder-
sökningen som Länsstyrelsen bekosta-

de var avgörande för om Britt-Marie
Stegs skulle satsa på sin företagsidé.



Ägna en tanke åt Gävleborg
med turistens ögon…

Vilket fantastiskt län vi lever i.
Här finns både hav och öppna
landskap. Vinter och sommar,
puls och enskildhet. Inte undra
på att det kliar i fingrarna på
turistentreprenörerna. Här
finns möjlighet till stordåd!

Det var förra hösten som landshöv-
ding Christer Eirefelt fick regeringens
uppdrag att titta närmare på turis-
men med utgångspunkt från Gävle-
borg. Christer har ett djupt engage-
mang i frågan och vet att här finns
mycket obruten mark. 

Ett intensivt arbete startade och ett
halvår senare kunde resultatet redo-
visas. Turismen i Gävleborg är redan
idag betydande. 

Siffrorna talar sitt tydliga språk.
Totalt omsätter turismen cirka 2,3
miljarder i Gävleborg, men det kan bli
mycket bättre.

– INTRESSET FÖR TURISMEN ökar
runt om i länet och jag upplever att det
finns ett stort engagemang i frågan
från både entreprenörer och styrande
politiker, säger Christer Eirefelt.

Utredningen resulterade bland an-
nat i fyra konkreta grepp för att höja
ribban och öka turistnäringen i länet.
För det första måste en satsning göras
på just entreprenörerna. Affärsut-
veckling är ett måste om förutsätt-
ningarna ska kunna tas till vara. 

Omvärldsanalysen måste också ut-
vecklas och i framtiden har Länssty-
relsen för avsikt att ta fram ett statis-
tiskt basmaterial vart annat år. Infor-
mationen och marknadsföringen på
nätet måste förbätt-
ras. Om Gävleborg
ska i ligga i fram-
kant krävs en fullt
utbyggd databas för
turistnäringen i lä-
net. Och det fjärde
och sista greppet
handlar om fokus
på våra redan star-
ka områden. Våra
så kallade ”draga-
re”.

UTREDNINGEN är
klar och överläm-
nad till regeringen,
men arbetet om tu-
rismen i länet fort-

sätter med ominskad intensitet. 
På Länsstyrelsen arbetar både Stu-

re Sandberg och Siv Skoglund-Deger-
man på tillväxtenheten vidare till-
sammans med landshövdingen för att
utveckla ett län som har stora förut-
sättningar att kunna ranka sig som
ett av landets viktigaste turistlän.

Två av länets största attraktioner
är idag Järvzoo tillsammans med Rov-
djurscentret De 5 Stora samt Wij
Trädgårdar i Ockelbo.

– Efter somma-
rens säsong har vi
sett en klar ökning
av besökarna. Bara
området kring Järv-
zoo har ökat sin be-
söksverksamhet
med 20 procent, be-
rättar Sture Sand-
berg. 

– Dessutom visar
antalet gästnätter i
länet också en mar-
kant ökning. Gävle-
borg har många go-
da egenskaper för
att fortsätta utveck-
las i positiv rikt-
ning. 

– Förutom vår strategiska placering
som granne till hela Mälardalen finns
även möjligheterna, potentialen, na-
turresurserna, ja kallade vad du vill!
Så om några år är det fullt möjligt att
turismen omsätter det dubbla.
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DIN LOKALA

BREDBANDS
LEVERANTÖR

I HÄLSINGLAND

Namn:  Marit-
ha Hillblom

Vad gör du
på Länssty-
relsen? 
– Jag är hand-
läggare på
samhällsbygg-
nadsenheten
och jobbar med fysisk planering.
Mina arbetsområden är bland
annat strandskydd, planerings-
underlag, riksintressen, Pilot-
GIS, tillsyn.
Vad gör dig glad?  
– När min planering fungerar.
När jag köper mandariner och
upptäcker att de är kärnfria! 

Namn: 
Jimmy Nils-
son

Vad gör du
på Länssty-
relsen? 
– Jag är in-
venterare av
förorenade
områden, som
gamla industrier i länet. Jag in-
venterar genom att gå igenom
kartor och arkivmaterial, samt
tala med f d anställda på olika fö-
retag. Sedan bedömer vi vilka
områden i länet som bör markun-
dersökas och därefter kan behöva
saneras. Målet är en renare miljö!

Vad gör dig glad? 
– Att umgås med positiva män-
niskor som har glimten i ögat
och bjuder på sig själva!

Vi jobbar på
Länsstyrelsen

Turism – en framtidsbranch

FURU-
VIK.
Gävle-
borg har
alla för-
utsätt-
ningar
att locka
besöka-
re. Furu-
vikspar-
ken (bil-
den) är
bara en
av
många
turist-
magne-
ter.

Tyck till!
I SAMBAND med turistrap-
portens färdigställande beslöts
att öppna en e-postbrevlåda där
var och en kan tycka till om turis-
men i Gävleborg. Här kan du
förutom att tycka till, även lämna
idéer och ha synpunkter på ar-
betet med att utveckla turismen. 

Skicka till:
siv.skoglund-degerman.@x.lst.se

Ange ”Turisttyck” som ämne.

VI FINNS FÖR DIG!
Tillväxtenheten – Regional utveckling och trafik – Länsstyrelsen



Varje år omhändertas ett fler-
tal djur i vårt län. Den massme-
diala bilden brukar oftast vara
en lagård med misskötta kor,
men i verkligheten handlar det
också om många andra djur
som hundar, katter och hästar.
Ett beslut om omhändertagan-
de är svårt. Länsstyrelsen be-
handlar varje år cirka 20 ären-
den som kan beröra allt från en
enstaka katt till en hel besätt-
ning på upp mot 100-tals djur.

Gunilla Hartwig jobbar med både
djur- och smittskydd. Ibland blir kon-
takterna med djurägarna långvariga
och personliga, ibland går det snabbt.

– För när det gäller just djur så är
det bra om man kan klara av de olika
fallen så effektivt som möjligt så dju-
ren inte behöver lida, berättar Gunil-
la.

Länsstyrelsens roll är bland annat
att ha tillsyn över det kommunala
djur- och livsmedelsskyddet. Det
handlar till stor del om att de livsme-
del vi äter ska komma från friska djur
som levt ett gott liv. Dessutom har
Länsstyrelsen tillsynen över länets

veterinärer. Fastställande av omhän-
dertagande, meddelande om djurför-
bud, allt kan låta lite negativt, men
det som det egentligen handlar om är
och förblir att värna om djurens bäs-
ta.

– Det är också det
som är det roliga i job-
bet, fortsätter Gunil-
la.

– När man vet att
man gjort något bra.
Visst kan det vara
jobbigt, för ingen ska
tro att det är lätt att
ta en hund från sin
husse, men samtidigt
är det bäst för djuret.

EN AV DE viktiga de-
larna med arbete är
också att upplysa
djurägare om deras
skyldigheter. Att till
exempel alltid ta kon-

takt med veterinär när man misstän-
ker att djuret är sjukt. Inte vänta, in-
te tveka. Smittsamma sjukdomar kan
sprida sig snabbt.

– Ta till exempel kvarka på hästar;
som är en allvarlig variant av häst-

hosta. Om en häst i stallet är miss-
tänkt sjuk, så måste veterinär kon-
taktas. Som hästar rör sig idag mellan
tävlingsbanorna så kan en sjukdom
som kvarka spridas oerhört fort. Och
alla veterinärer har skyldighet att an-
mäla sådana fall till Länsstyrelsen. 

JUST KVARKAN är problematisk och
fallen ökar. Samtidigt har det blivit
nästan genant att ha kvarka i stallet,
därför tvekar många för att kontakta
sin veterinär.

– Ja, det har blivit som när barnen
får löss, säger Gunilla.

– Lite skämmigt liksom. Men så ska
man verkligen inte ta det. Kvarka är
oerhört smittsamt och det enda sättet
vi kan förhindra spridning det är att
låta veterinären undersöka hästen,
isolera stallet och låta bli att till ex-
empel åka och tävla en annan häst
från samma stall…

Kvarkan kan vara väldigt farlig för
svaga djur och förra året hade Gävle-
borg dubbelt så många kvarka-fall
som året innan.

Men mycket annat rymmer också
Gunillas och hennes kollegor arbete.
Det är både tillsyn av seminstationer,
stuterier, tillstånd för djurparker och
cirkusar.

– Det är ett oerhört brett arbete och
man sitter aldrig still med samma sak.
Och jag har faktiskt fått dagens ros för
att vi handlägger snabbt och det känns
jätteroligt, avslutar Gunilla.

ANNONS Hela denna bilaga är information från Länsstyrelsen Gävleborg            ANNONS10

Jordbrukarstödsenheten är den
del av Länsstyrelsen som om-
sätter i särklass mest pengar –
omkring 250 miljoner kronor
per år enbart i Gävleborg. 

Det är Länsstyrelsen som
hanterar och beslutar om de
välkända EU-bidragen till jord-
bruket. Här administreras även
de svenska stödprogrammen,
som i regel handlar om miljöin-
satser snarare än ett direkt
ekonomiskt stöd till jordbruket.

Det finns en mängd stödprogram,
både EU-finansierade och nationella,
som är jordbruksinriktade.

EU-stödens huvudsakliga uppgift
är att hålla jordbruket vid liv, så att
jordbrukslandskapet bibehålls trots
konkurrensen från importerade livs-
medel från länder där produktions-
kostnaderna är betydligt lägre.

– KLIMATET HAR en mycket mar-
ginell inverkan. Stora delar av Sveri-
ge har bra åkermarker, och skulle vi i
övrigt vara konkurrenskraftiga mot
omvärlden när det gäller produk-
tionskostnader och löner, så skulle
också jordbruket ha goda chanser att
klara sig utan bidrag, säger Christian

Blackmon, chef för jordbrukarstöds-
enheten.

De svenska stödprogrammen för
landsbygdsutveckling är däremot of-
tast miljöinriktade. Det kan gälla att
odla giftfritt och ekologiskt, såväl som
att bruka slåtterängar och betesmark
för att bevara en  viss biotop och skyd-
da hotade arter.

FAKTUM ÄR att just Gävleborg har
en mycket hög andel ekologisk odling
och djurhållning. Mer än 30 procent
av arealen odlas ekologiskt.

För första gången på 50 år ser man
i år att arealen jordbruksmark i Gäv-

leborg faktiskt
ökar.

– Det hänger
i hög grad ihop
med att gårdar

med hästhållning fått det lättare att
ingå i stödsystemet. Framför allt har
betesmarken ökat, berättar Christian.

FÖRÄNDRINGEN INNEBÄR en 45-
procentig ökning av bidragsansök-
ningarna, vilket också är orsaken till
att jordbrukarstödsenheten för tillfäl-
let har 26 medarbetare istället för
strax under 20, vilket är normalt.

Här handläggs ett vanligt år om-
kring 10 000 ärenden. Stöd och bidrag
för totalt 250 miljoner kronor admi-
nistreras härifrån. Under hela som-
marperioden och in på hösten jobbar
man också med fältkontroller, där en-
hetens tjänstemän besöker jordbruka-
re över hela Gävleborg.

VI FINNS FÖR DIG!
Jordbrukarstödsenheten – Natur och kultur – Länsstyrelsen

Svåra beslut tas för djurens bästa

Stöd för miljön
och det öppna
landskapet

ÖPPNA LANDSKAP. EU-stödens huvudsakliga uppgift är att hålla
landskapet öppet, medan de svenska stödprogrammen ofta är in-
riktade mot miljön, till exempel att odla ekologiskt eller giftfritt.

VI FINNS FÖR DIG!
Länsveterinär – Natur och kultur – Länsstyrelsen

VETERINÄR.
Gunilla Hartwig
tvingas ibland ta
svåra beslut -
som kan röra
omhänderrtagan-
den - för djurets
bästa.
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Firsam, Företag i regional
samverkan, bildades i fjol på 
initiativ av lokala företagare 
i Söderhamnsregionen. 

Firsam består av 15 medlems-
företag och har som ett av sina
mål att locka fler företag till
Söderhamnsregionen. 

Nyligen hade man tiotalet
företag från Mälarregionen på
besök.

– Söderhamn har mycket kompetens
och en låg kostnadsnivå på hyror och
transporter. Dessutom ligger vi faktiskt
centralt i landet. Till Sundsvall tar det en
timme, till Gävle 30 minuter. Arlanda är
bara en och en halv timme bort och till
Stockholm tar det två timmar. 

– Vi tror på närhet och korta trans-
porter, säger Bengt-Olov Lindh på
Firsam.

Två nya företag har redan etablerat sig

i Söderhamn tack vare Firsam; Skyltar &
Märken som gör det namnet anger och
som flyttade från Huddinge till
Söderhamn och C2Sat som tillverkar
satellitantenner för bland annat fartyg.

Förutom att hjälpa till med etableringar
arbetar Firsam med marknadsföring,
utveckling, organisation och kapitalfrå-
gor. Den kompetens som till äventyrs inte
finns bland de 15 företagen söker man 
i de nätverk man har.

– Vi vill också hjälpa till att öka
omsättningen i de företag som redan finns 
i regionen och gynna tillväxten vilket ger
höjd levnadsstandard för invånarna, säger
Stefan Wiik på Firsam. 

– Vi hjälper till med utveckling så att
företagen blir effektivare och vi ordnar
utbildningar och hjälper till med myn-
dighetskontakter.

Samverkan ger styrka
Ekonomiskt stöd har man fått från både

EU och lokala företag. Förhoppningen är
att Firsam ska bli permanent.

– Firsams huvudmål är att öka samar-
betet mellan deltagande företag, säger
Bjarni Arnason på Firsam. 

Små- och medelstora företag måste
agera tillsammans som om de vore en

koncern. Tillsammans har företagen bät-
tre förutsättningar för att klara av en allt
hårdare konkurrens, både inhemsk och
från utlandet. Samverkan ger styrka inför
framtiden.

Företagssamverkan mitt i landet

Fakta/Firsam

Firsam, Företag i regional samverkan, består av 15 företag i
Söderhamnsregionen.
Firsam hjälper företag hela vägen från idé till färdig vara hos kunden.
Firsam erbjuder via sina medlemsföretag en helhetslösning med bland
annat utveckling, konstruktion, prototyptillverkning, serietillverkning,
montering, funktionsprovning, packning, transport och leverans.
Internetadress: www.firsam.se

EFFEKTIVT
SAMARBETE.
Inom Firsam
finns 15 med-
lemsföretag.
På bilden
syns några av
företagens
representan-
ter som i
våras deltog 
i två tema-
dagar om
bland annat
effektiv-
isering.

När vi i dagligt tal säger EU-
projekt så menar vi ofta något
som är finansierat av EU:s
strukturfonder.

Den organisation som hand-
lägger dessa EU-bidrag kallas
”Mål 2 Norra”, som omfattar
Gävleborg, Dalarna och Väst-
manland. 

Men trots att expeditionerna
finns på de tre länsstyrelserna
så är inte Mål 2 någon länssty-
relseenhet i vanlig bemärkelse. 
I själva verket rapporterar Mål
2 direkt till Bryssel.

Precis som Länstyrelsen brukar ses
som regeringens och statens förläng-
da arm, så är ”Mål 2 Norra” EU:s för-
längda arm till den region som omfat-
tar Gävleborg, Dalarna och Västman-
land.

Mål 2 Norra leds av en ”huvud-
sekreterare”, närmare bestämt Ro-
land Dahlbeck som är stationerad till
Länstyrelsen i Gävleborg. Han lyder
direkt under strukturfondsdelegatio-
nen i Bryssel, där man tar alla beslut.
På de tre länsstyrelserna och Region
Dalarna finns expeditioner med totalt
ett 30-tal anställda som handlägger
bidragsansökningar, utreder och
granskar olika projekt och ansvarar
för utbetalningar och penninghante-
ring. 

För det är inte lite pengar vi talar
om. 

5,3 miljarder är den to-
tala omsättningen inom
Mål 2 Norra under de sju
år organisationen ska

finnas. Mål 2 upphör nämligen efter
2006. Vad som kommer istället är
oklart, eftersom EU:s budgetförhand-
lingar bröt samman i våras. 

Av de 5,3 miljarderna är 1,6 miljar-
der EU-pengar, som i sin tur kommer
ur två av EU:s fem strukturfonder.

– Vi har ingen särskild kvotering,
utan väljer helt enkelt de bästa pro-
jekten. Men i stort ser det ut som om
pengarna fördelas ungefär som be-
folkningen, alltså att Gävleborg får
omkring 40 procent av pengarna, be-
rättar Roland.

NÅGRA EXEMPEL på sådana pro-
jekt är bredbandsutbyggnaden som
drivs i form av ett ramprogram som
Länsstyrelsen ansvarar för. Samtliga
kommuner redovisar sina utbygg-
nadsplaner och kan sedan rekvirera

både nationella pengar och EU-medel
från ramprogrammet. Här har Mål 2
satsat totalt 90 miljoner från den re-
gionala strukturfonden.

Andra projekt där Mål 2 gått in med
mångmiljonbelopp är Fiber Optic Val-
ley i Hudiksvall och Delta, som är ett
samverkansprojekt för yrkesutbild-
ning mellan kommunerna och nä-
ringslivet i Hälsingland. Sandbacka
Park i Sandviken, Teknikparken i
Gävle och Tåg i Bergslagen är några
andra kända exempel.

Ett lite mer udda projekt är åter-
uppbyggnaden av Briggen Gerda i
Gävle, där Mål 2 bidragit med 7,8 mil-
joner.

– Generellt handlar det om att ska-
pa bättre förutsättningar för närings-
livet. När det gäller Briggen Gerda ger
vi en signal att även kulturturism kan
vara viktigt för regionens utveckling.
På sikt tror vi att Gerda kan bli en stor
attraktion för den lokala besöksnä-
ringen, säger Roland.

VI FINNS FÖR DIG!
Mål 2 – Regional utveckling och trafik – Länsstyrelsen

Direktkontakt med Bryssel
FIBERKABEL.
Satsningen
på bredband
och Internet
är ett exem-
pel på vad
EU:s Mål 2-
pengar går
till. Men även
sådana sats-
ningar som
på Briggen
Gerda i Gävle
har fått del
av bidragen.

Namn:
Ulf Roupé

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Jag job-
bar på
Kanslien-
hetens ju-
ristfunk-
tion. Mot allmänheten jobbar jag
med olika saker från överklaga-
de kommunala beslut i miljö-
och hälsovårdsfrågor till bingo -
och lotteriärenden. Som jurist
jobbar jag också som juridisk
rådgivare inom Länsstyrelsen. 

Vad gör dig glad? 
– Att få höra från någon som
tycker att hon/han blivit rättvist
och juste behandlad, men också
vår springer spaniel Molly och
fin musik, t.ex. tradjazz.

Namn: 
Jonas 
Lundin

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Arbetar
med sköt-
sel /förvalt-
ning av lä-
nets naturreservat och national-
parker

Vad gör dig glad? 
– Alla roliga möten med länsbor.

Vi jobbar på
Länsstyrelsen

ANNONS
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VÄLKOMMEN TILL OSS

NORDANSTIGS
KOMMUN

Skatteverkets upplysning svarar 
på allmänna frågor

måndag–torsdag 8.00–19.00 
fredag 8.00–16.00 
Ring 0771-567 567 

- lämna skattedeklaration 
- se ditt skattekonto 
- jämkning av skatt 

- registrera ditt företag 
- skriv ut personbevis 
- lämna inkomstdeklaration

Utnyttja våra e-tjänster 
www.skatteverket.se/e-tjänster

Havet glittrar i vikarna kring
Sandarne. Trots att många av
invånarna står vid ICA´n där
sommarens jordgubbar säljs för
10 kronor litern, är det ändå
vid havet man vill vara. Båtar-
na guppar, vattnet kluckar, en
svan simmar förbi med en
unge. Vilken fantastisk natur-
tillgång vi har i Jungfrukusten,
länets egen kustremsa!

Olov Måhlén guidar oss ut på bryg-
gan. Han är ordförande i föreningen
Jungfrukusten och är glad att kunna
få möjlighet att visa upp ett unikt
stycke svensk natur. Sedan 1999 har
han, tillsammans med många andra
ideella krafter, jobbat i föreningen och
sakteliga börjar det röra på sig, men
det har tagit tid.

– Egentligen startade projektet re-
dan för 20 år sedan när länets dåva-
rande turistorganisation lanserade
kustområdet under namnet Jungfru-
kusten. Men tyvärr ”dog det ut” efter
något år, berättar Olov.  

– Men i slutet av nittiotalet kom ett
initiativ från Länsstyrelsen och då
hoppade jag på. 

– Jag känner verkligen att man kan
göra något mer av det här kustområ-
det för att skapa arbetstillfällen och
tillväxt i besöksnäringen.

URBAN SJÖLANDER
på Länsstyrelsen har
arbetat med projektet
under många år. Han

har följt arbetet och
stöttat med ekonomiska medel. En ”le-
vande” kust är en tillgång för hela lä-
net. Och Jungfrukusten har potential
att bli något alldeles extra. Visionen är
att det i framtiden ska finnas åre-
truntverksamheter efter Jungfrukus-
ten. På det sättet kan land och hav
korsbefruktas.

– Gör man en ordentlig satsning ger
det ringar på vattnet, förklarar Urban
Sjölander.

– Om det finns platser och marinor
längs kusten där man kan gå iland om
man kommer med båt, ja då kan en-
treprenörer som jobbar i restaurang-
branschen etablera sig. Och om det
finns bra rastställen där man kan äta
gott och sitta och titta ut över ett glitt-
rande hav, ja då stannar bilturisterna
och äter middag. Så skapas arbetstill-
fällen och då flyttar man kanske till
orten… Det ena ger så att säga det an-
dra! Så från Länsstyrelsen är ett av
målen att man ska kunna mötas vid
jämna punkter efter hela kusten. 

Planer finns också på att anlägga en
kustnära fritidsbåtled längs Jungfru-
kusten. Men än så länge saknas re-
surser till det.

FÖRENINGEN Jungfrukusten har
också som mål att synliggöra området,
både från land och hav. Men för att
åstadkomma detta är naturligtvis
skyltning A och O. 

Nu har föreningen ett tvåårigt pro-
jekt som Länsstyrelsen och de fyra
kustkommunerna Gävle, Söderhamn,
Hudiksvall och Nordanstig, stöttar

med nära 400.000 kronor. Pengar som
bland annat skall räcka till både tu-
ristinformation och skyltar. 

– Många stannar och frågar vart ska
man åka för att komma till havet, fort-
sätter Olov. Så utan skyltar står man
sig slätt… Då hittar ingen hit.

– Målet är naturligtvis högt satt. Vi
vill att Jungfrukusten ska bli lika
känt och etablerat som Höga Kusten
och Västkusten. Det genererar fler be-
sökare och därmed fler jobb. Redan nu
söker sig många personer hit och kö-
per stugor vid havet. De har upptäckt
att det inte tar så lång tid att köra upp
hit från exempelvis Stockholm, och

om två år när motorvägen mellan
Uppsala och Gävle är klar kortas kör-
tiden ytterligare. Och det syns på hus-
priserna….

För Olov och hans fru började havs-
intresset också med en stuga. Det var
på 60-talet som familjen hittade sitt
sommarparadis på en av öarna i Söder-
hamns skärgård. För att ta sig dit be-
hövdes båt och på den seglatsen är det!

– Alla vinner på att vi får fler besö-
kare hit. Jungfrukusten kan bli ett
riktigt stort mål. Inte  bara för lång-
väga besökare utan också för när-
turismen, inte minst från vårt eget
län.

Jungfrukusten 
– ett turistfrö
som snart gror

VI FINNS FÖR DIG!
Tillväxtenheten – Regional utv. & trafik – Länsstyrelsen

SNART VIND I SEGLEN. Gör man en ordentlig satsning så blir det
ringar på vattnet, säger Olov Måhlén, ordförande för föreningen
Jungfrukusten, ett projekt som Länsstyrelsen varit med och stöttat.

SÄTTS PÅ KARTAN. En viktig
del av satsningen på att synlig-
göra Gävleborgs kust är infor-
mation och skyltning.
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Namn: 
Carina Lif

Vad gör du
på Läns-
styrelsen? 
– Som hand-
läggare på
miljöskydd-
senheten
jobbar jag
främst med
tillsyn av miljöfarlig verksam-
het. Min roll är att bevaka miljö-
frågorna.

Vad gör dig glad? 
– På jobbet blir jag glad t ex när
jag får positiv respons från "mi-
na" företag eller från miljöin-
spektörerna ute i länet. Alla be-
höver känna sig uppskattade!

Namn: 
Göran 
Ekelund

Vad gör du
på Läns-
styrelsen? 
– Som IT-
chef ansva-
rar jag för
att IT-syste-
men funge-
rar som dom ska, både nu och i
framtiden samt att vi har en
kostnadseffektiv IT-miljö. 

Vad gör dig glad? 
– På jobbet – När allt fungerar
som det ska och alla är glada.
Hemma – Se barnen växa upp
på landet.

Namn: Siv
Skoglund-
Degerman

Vad gör du
på Länssty-
relsen? 
I mitt jobb
som hand-
läggare av
turismfrågor
ingår att ut-
veckla turismen i Gävleborgs
län. Jag ska även medverka till
att det skapas bättre förutsätt-
ningar för turismen i vårt län.
Jag är även ordförande i ST-
fackförbund.

Vad gör dig glad? 
Att mötas av foton av mina barn
och barnbarn när jag kommer
till mitt arbetsrum.  

Namn: 
Inger Dolk

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Jag arbe-
tar som
husfru på
Gävle Slott
och avbyta-
re i Länsstyrelsens telefonväxel.

Vad gör dig glad: 
– När gästerna känner sig som
”hemma”, och uppskattar det vi
erbjuder dem på Slottet!
Vacker musik, spännande teater,
god konst samt att få sträcka ut
i simbassängen, cykla ut i natu-
ren, plocka svamp och se mina
brorsdöttrars utveckling!

Vi jobbar på
Länsstyrelsen

Vägen slingrar sig längs Ljus-
nandalen och solen visar sig
från sin vackraste och varmas-
te sida. Jag åker på den östra
sidan av älven och förundras
över de vackra gårdarna. Stora,
ståtliga och förvånansvärt väl-
bevarade. Hela denna kultur är
faktiskt världsunik!

Att bli ett världsarv är naturligtvis
något mycket speciellt. Så speciellt
faktiskt att man måste ansöka om att
få ansöka…! Det är gjort och hälsinge-
gårdarnas världsunika särställning
har nu bara att skärskådas i den ”rik-
tiga” ansökan som även den snart kan
komma att genomföras.

Att det ligger ett otroligt jobb bak-
om är självklart. Men lika självklart
är det att det måste finnas en gemen-
sam samling bakom ett sånt beslut.
Att uppslutningen är bred kring det

faktum att Hälsinge-
gårdarna kan bli ett av
UNESCOS världsarv
och därmed stå sida vid

sida av den kinesiska muren och Taj
Mahal!

I Sverige finns idag 14 världsarv.
Närmast vår region är Falu koppar-
gruva och området runt omkring. Un-
der våren invigdes där det nybyggda
världsarvshuset med uppgift att ta
emot och slussa besökarna vidare i
området. Klart man räknar med ett
uppsving beträffande turismen.

Ett världsarv är något att vara stolt
över. Det betyder verkligen att här
finns det något som ingen annan har,

en historia som inte
liknar något annat, liv
som levdes lite annor-
lunda och i det här fal-
let en kultur att fort-
sätta att värna om och
bevara för kommande
släkten.

På Länsstyrelsen
pågår nu ett intensivt
arbete att diskutera
med de berörda par-
terna i länet.

– Det är oerhört viktigt att alla strä-
var mot ett gemensamt mål och att vi
verkligen vill att Hälsingegårdarna
ska klassas som världsarv, säger Lena
Landström på Länsstyrelsen.

– Vi försöker få så många som möj-
ligt att komma till våra informations-
träffar så att vi kan nå den gemen-
samma plattform som vi önskar och
hoppas på. Det är viktigt att alla tar
tillfället och utrycker sin mening och
önskan om ett kommande världsarv.
Hälsingegårdarna som världsarv blir
dessutom ett starkt varumärke för he-
la Gävleborg, inte bara för Hälsing-
land. 

ANNA-KARIN FERM

– Vi har varit runt och plåtat
varenda plank i Gävle!

Orden är Emma Åkessons. Till
vardags pluggar hon teknisk
design på Chalmers i Göteborg.
Men under sommaren har hon
varit anställd av Länsstyrelsen
under sju veckor för att tillsam-
mans med elva andra studenter
jobba med sommardesignkon-
toren i Ovanåker och Gävle. Ett
projekt som lyckades över för-
väntan.

Idén bakom sommardesignkontoret
kommer från början från Svensk in-
dustridesign, SVID, och har funnits
ett antal år i andra län. 

Men i år var det dags för Gävleborg.
Initiativtagare var Håkan Carlberg,
projektansvarig inom Design X på
Länsstyrelsen.

– Vi startade redan i vintras med att
sondera terrängen efter företag och
kommuner med spännande uppdrag
för studenterna, berättar Håkan.

– Därefter var det dags att söka ef-
ter dom som skulle göra jobbet.

Studenterna har sökt sina platser
och de kommer från hela landet. Kra-
vet var minst tre år på högskola och
minst 5 poäng design. Tolv lyckliga
gallrades ut.

– De har verkligen gjort ett fantas-
tiskt arbete, fortsätter Håkan.

– Och alla uppdragsgivare är fan-
tastiskt nöjda.

UPPDRAGET VAR långt ifrån enkelt
om man ser till tiden. Under sju veck-
or skulle studenterna sätta sig in i si-
na uppdrag, göra en grundlig rese-
arch, utarbeta sin idé och utveckla den
tillsammans i olika konstellationer.

Slutligen skulle de tillverka en pro-
fessionell presentation. 
– Man får ju inte vara för statisk,
skrattar Emma Åkesson.

– Det gäller ju att lita på varandra
och våga lämna över.

STUDENTERNA har olika bakgrund.
Det har ändå gjort arbetet lättare än
vad man kanske skulle kunna tro.
Gävle kommuns uppdrag, att skapa
en exempelsamling för staket och
plank i kommunen har fått tre stu-
denter med tre olika inriktningar att
gnugga sina geniknölar. Emma, som
teknisk designer. Jennie Sundin, som
läser till textildesigner och Suzanne
Bergvall som pluggar till landskaps-
arkitekt på SLU i Uppsala. Resultatet
blev en fantastisk inspirationsbok för
kommuninvånarna i Gävle att ta del
av när det är dags att bygga ett in-
synsskyddat staket kring sitt hus.

– Vi har ju alla olika kunskapsom-
råden och det har varit en styrka, be-

rättar Jennie Sundin.
– På det sättet har vi utvecklat bå-

de uppdraget och varandra.
Andra projekt som studenterna fått

sätta tänderna i på sommarkontoret i
Gävle har varit Restaurangen Brända
Bocken, Gävle Cityfest AB och Bergvik
Flooring AB. Till projektet från Bergvik
Flooring anslöt sig även Nina Torlén
som läser vid marknadsakademien i
Stockholm för att bli marknadsstrateg.

– Uppdraget var att hitta ett ”lätta-
re” golv eftersom företaget exporterar
golv över hela världen, vilket medför
enorma fraktkostnader, berättar Nina
som genom sina ”marknadsögon” kun-
de tillföra nya infallsvinklar till övri-
ga designers i projektet.

Sättet att jobba får även andra si-
doeffekter.

– Företagen ser här konkret att man
kan använda sig av olika kompetenser
i fråga om att utveckla designen på
produkterna, berättar Håkan Carl-
berg.

VI FINNS FÖR DIG!
Kulturmiljöenheten – Natur och kultur – Länsstyrelsen

Hälsingegårdar på väg bli världsarv

VI FINNS FÖR DIG!
Näringslivsenheten – Regional utveckling och trafik – Länsstyrelsen

Unga designers
visar musklerna

UTSTÄLLNING. Tolv högskolestudenter projektanställdes i somras
av Länsstyrelsen för att jobba med sommardesignkontoren i Ovanå-
ker och Gävle. 



ANNONS Hela denna bilaga är information från Länsstyrelsen Gävleborg            ANNONS14

Har du en oprövad idé 

inom IT-området

Kom till oss på Creative Media Lab så provar vi den 

tillsammans med lärare, forskare eller studenter vid 

Högskolan i Gävle 

 Web: http://www.creativemedialab.se/ 

 Mail: info@creativemedialab.se 

Tele: 026-64 88 81 

spfonster.se

Alla blir vi gamla. 
En del av oss är pigga länge,

andra får svårare att klara sig
själva tidigare. Plötsligt är nät-
verket runt omkring oss lika
viktig som en flytväst på havet.

Att ha tillgång till omvårdnad
ska kännas skönt och tryggt.

Hur det än blir på ålderns
höst är trygghet och respekt
något vi alla vill ha, det är en
rättighet. Länsstyrelsen har till-
syn över kommunernas social-
tjänst vilket bland annat inne-
fattar alla verksamheter inom
äldreomsorgen. Tillsynen om-
fattar också privata verksam-
heter.

I dag arbetar fyra socialkonsulenter
på Länsstyrelsens sociala enhet. De
har ett speciellt ansvar för äldrefrå-
gor. Hillevi Assarsson och hennes kol-
legor har hela tiden de äldres väl som
ledstjärna. Att man bli gammal ska in-
te betyda att man fråntas vissa rät-
tigheter. Tvärtom slår de nationella
målen för äldrepolitiken fast att man
har rätt att leva ett aktivt liv och att
man ska kunna ha inflytande i sam-
hället och över sin vardag.

Men visst, när hälsan och orken try-
ter kanske inte styrkan finns att käm-
pa för sina rättigheter. Här har Hille-
vi och hennes kollegor en viktig roll.
De ser till att omsorgen om de äldre

sköts som den ska och
att kommunerna följer
gällande lagar och före-
skrifter.

– Vi gör anmälda och oanmälda till-
synsbesök i länets alla kommuner be-
rättar socialkonsulent Hillevi Assars-
son.

OCH TILLSYNEN BEHÖVS. Inte en-
bart för att rätta till missförhållan-
den, utan också för att ha en levande
dialog med dem som arbetar med äl-
dre och de äldre själva naturligtvis. 

– I Gävleborg har vi dessutom ett
nätverk i varje kommun som består av
pensionärsorganisationer och demens-
föreningar, berättar Birgitta Hänni-
nen.

– Vad vi vet är våra nätverk de en-
da i landet som är strukturerade på

det sättet. Vi startade 2004 med kon-
tinuerliga träffar och det ger en ovär-
derlig direktkontakt med de männis-
kor som lever och bor i länet.

VID TILLSYNEN tittar Länsstyrel-
sen både på enskilda fall och hela
verksamheter. Klagomålen kommer
från olika håll. Att någon hör av sig el-
ler att man får andra indikationer. Vid
tillsynen kan socialkonsulenterna föl-
ja med personalen under en dag på ex-
empelvis ett äldreboende, för att se
hur arbetet fungerar. 

– Vi ser ju allt från att någon ur per-
sonalen matar en äldre människa i
lugn och ro med tid att prata, till att
någon matar två personer samtidigt…
Dessutom försöker vi fråga de äldre
hur de upplever sin situation, fortsät-
ter Birgitta.

– Det kan också vara så att man som
anhörig inte vågar säga till eller fram-
föra ett klagomål för att man är rädd
att ens närstående ska få sämre om-
vårdnad. Men av det vi ser runt om i
Gävleborg i fråga om bemötande av de
gamla, så är det generellt sätt mycket
gott.

MÖTET MELLAN personalen i äl-
dreomsorgen och Länsstyrelsen är
viktigt. 

– Vi känner ibland att vi sätter
igång en process i verksamheten ge-
nom att komma på besök. Att vi kan
säga; det här har vi sett. Det ger en be-
kräftelse till personalen och kan ge
energi till att starta ett förändrings-
arbete. Man måste ju som personal få
tid att reflektera. Att inte hela tiden
vara på väg någon annan stans, säger
Hillevi.

– För vi strävar ju åt samma håll; att
de äldre i länet ska ha det så bra det
bara går, även om de till exempel bor i
glesbygd långt från servicehus. Det är
viktigt att poängtera att de äldre ska
söka hjälp utifrån sina egna behov. Det
är mycket vanligt att den äldre söker
hjälp utifrån vad kommunen har att
erbjuda. Men så ska det inte gå till.
Som enskild person har du rätt att sö-
ka hjälp med allt du anser dig behöva
och få det individuellt prövat. 

Länsstyrelsen är den myndighet
som följer upp att domar verkställs
och att kommunerna följer de lagar
och förordningar som finns.

– Det känns positivt att kunna på-
verka till det bättre för våra äldre, sä-
ger Hillevi  och Birgitta.

– Det kan vara svårt att göra sin
röst hörd när man blir gammal och
sjuk, när man hamnar i beroende-
ställning. Då är det bra att vi finns!

Fakta/tillsyn av vård och omsorg
● Riksdagen beslöt att förstärka tillsynen av vård och omsorg för äldre från och
med 2003. Målet med förstärkningen är att brister och missförhållanden inom
äldreomsorgen ska rättas till och att kommuner och enskilda verksamheter får
stöd att utveckla en vård och omsorg av god kvalitet. 

Har Du frågor eller vill komma i kontakt med socialkonsulenterna ring:

VI FINNS FÖR DIG!
Sociala enheten – Miljö och samhälle – Länsstyrelsen

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

Hillevi Assarsson 026-17 13 78
Ann-Kristin Carlson Hansen 026-17 13 84

Birgitta Hänninen 026-17 13 59
Carina Clemin 026-17 13 95

Viktigt med
trygghet på
ålderns höst

TRYGGHET
FÖR ÄLDRE.

Ann-Kristin
Carlsson

Hansen är
en av Läns-
styrelsens

socialkonsu-
lenter som
åker runt i

kommuner-
na och gör
både oan-
mälda och

anmälda be-
sök. Omsor-

gen ska följa
gällande la-

gar och före-
skrifter.
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ExTe Fabriks AB är världens ledande tillverkare
och leverantör av timmerbankar och automatiska
spännare för säkra transporter av virke på väg
och järnväg. I anläggningarna i Färila och Ljusdal
arbetar 65 anställda med produktion och utveckling.

I mer än 100 år har ExTe gjort det säkrare, enklare
och lättsammare att transportera virke. I många
länder har ExTes krav på säkerhet skapat normer
för säkra virkestransporter. Bakom framgångarna
ligger innovativ utveckling, kreativ design och inte
minst förmågan att lyssna till virkesåkarna.

A-serien är ExTes helt nya och unika virkesbankar
i aluminium. De lanseras nu bland virkesåkare
över hela världen. Bankarna är världens lättaste
och innebär att åkarna kan lasta mer virke i varje
lass och förbättra sin lönsamhet.

ExTe Fabriks AB är basen i Extendokoncernen
som även innehåller Autonordic Sweden AB, 
Midwaggon AB, Alucar OY i Finland, Evans
Engineering Co Ltd på Nya Zeeland och ExTe
Asia Pacific Pte. Ltd i Singapore.

Mer information om ExTe finns på www.exte.se

Lastförankring är ett begrepp. Vi uppfann det.

K
IL

O
M

E
T

E
R

Nu vet virkesåkarna i 35 länder var Färila ligger.

Att öppna på taket till Länssty-
relsen är som att kika in i en
trollerilåda! Med olika redskap,
kunskap och erfarenhet kan
nya, ja ibland faktiskt magiska
projekt, bidra till en annorlunda
verklighet för allmänheten. Det
kan alltid bli bättre, enklare
och mer spännande att vara
Gävleborgare. Att se på sam-
hällsplanering med nya ögon,
och framförallt ur olika vinklar,
bidrar till detta.

På våning tre på Länsstyrelsen sit-
ter Christina Eneris. Från Hakkas
utanför Gällivare har hon på olika sti-
gar hamnat i Gävle. Nu jobbar hon
bland annat i ett unikt projekt, att
vända på tankegångar i fråga om sam-
hällsplanering. Det handlar om de fy-
ra perspektiven; jämställdhet, inte-
gration, barn och tillgänglighet. 

Det låter som självklarheter, men är
ingalunda något man arbetar med
samtidigt runt om i kommunerna. I
dag pratar man allt oftare om ett 
attraktivt boende. En fråga som 
naturligtvis är individuell. Men syftet
är skapa bra boendemiljöer.

– Projektet startade förra somma-
ren och ska pågå fram till sommaren
2007, berättar Christina som är pro-
jektledare.

ATT JOBBA MED flera olika per-
spektiv är en utmaning och att plan-
tera ett nytt synsätt i arbetet är må-
let. Men det handlar inte enbart om

nya områden, utan även
befintliga fysiska miljöer.

– Sunda och goda livs-
miljöer är en tillväxtfak-
tor att räkna med, fortsätter Christi-
na.

– Om vi tar hänsyn till sociala as-
pekter tidigt i planeringen, att man
till exempel blandar olika boendefor-
mer i ett område, att det finns attrak-
tiva platser för både barn och äldre att
röra sig på, ja då slipper vi för-
hoppningsvis problem längre fram i ti-
den. 

– Det blir ett annat sätt att tänka. I
dag är det vanligt att man enbart ser
på den ekonomiska delen, och kanske
på miljöbiten, vid en rust eller vid pro-
jektering av ett nytt bostadsområde. 

– Men tänk om alla kommuner i
framtiden även tänker till på vilka
miljöer som exempelvis gör våra barn
trygga, det vill säga gör en social kon-
sekvensanalys… Då tror jag att vår
livsmiljö kommer att se annorlunda
ut. 

I HÖST GENOMFÖR Christina och
hennes kollegor en utbildning i det
här sättet att tänka för planerare och
representanter för den sociala sidan i
länets kommuner. 

Förhoppningen är att få dem att se
hur de själva kan få med de sociala as-
pekterna i sin egen planering inom
den egna kommunen. 

– Vi vill ge mer kunskap och förstå-
else och det finns inga permanentlös-
ningar. För kommunerna handlar det
till stor del om att samla den kunskap
som finns bland personalen och få dem
att förstå vilka fantastiska resurser
de tillsammans är!

Livsmiljön en viktig tillväxtfaktor

TÄNKER
NYA
TANKAR.
Sunda
och goda
livsmiljö-
er är en
tillväxt-
faktor att
räkna
med, sä-
ger Chris-
tina Ene-
ris, som
jobbar på
Länssty-
relsen
med ett
unikt pro-
jekt som
syftar till
hitta nya
sätt att
tänka när
man
sam-
hällspla-
nerar.

VI FINNS FÖR DIG!
Samhällsbyggnadsenheten – Miljö och samhälle – Länsstyrelsen
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07.00
Det är tidig morgon. Utanför Gävle
slott står två kvinnliga poliser i uni-
form, husfrun kliver ut på trappan,
landshövdingens chaufför har Saaben
startklar och samtidigt rullar säker-
hetspolisens svarta bil sakta fram mot
ingången. Det är en ovanligt ljum
morgon. Ovanlig på fler än ett sätt.

Plötsligt öppnas dörren. En mor-
gonpigg husse som tagit morgonpro-
menaden förbi slottet höjer på ögon-
brynen. Ut kommer Kung Carl XVI
Gustaf och tätt efter landshövding
Christer Eirefelt. Kungen har sovit
över på slottet. Det är dags att åter-
vända till huvudstaden och Christer,
som varit värd för besöket, tackar
majestätet för gårdagens invigningar. 

– Det tillhör naturligtvis inte van-
ligheterna att ha kungen på besök,
däremot är det den tidiga timman som
vanligt, berättar Christer som är van
vid långa arbetsdagar.

08.15
Efter att kungen givit sig iväg spring-
er Christer upp för trapporna på Läns-
styrelsen. Längst upp i ena byggna-
den har han sitt kontor med utsikt
över Borgmästarplan. 

I korridoren utanför väntar Roland
Dahlbeck och Lars Gunnar Bäck. I
morgon är det delegationsmöte för
Mål 2 Norra och inför det är det dags
för ett förberedande möte. Mål 2 Nor-
ras programperiod är inne i ett slut-
skede. Pengarna har som sig bör fått
arbeta och är nästan slut. Det är där-
för färre projekt än vanligt som får del
av kakan den här gången.

08.45
Snabb blick i morgontidningarna. Går-
dagens kungabesök på invigningen av
Rovdjurscentret De 5 Stora på Järvzoo
och Naturum i Gysinge får bra med
press i alla lokaltidningar. Radio och tv
hade trevliga inslag. Christer är nöjd.
Att marknadsföra länet ligger honom
varmt om hjärtat. Det fanns säkert en
tanke med i spelet när regeringen gav
honom i uppdrag att titta närmare på
turistnäringen i länet. Nu är rapporten

klar. Själva arbetet att
locka besökare till lä-
net pågår ständigt. Ef-
ter tidningarna finns
det några minuter
över för att ringa nå-
gra samtal.

09.05
Snabb marsch till
Länsarbetsnämndens
kontor på Nygatan i

Gävle och möte med Tillväxtrådet.
Han tar Gammelbron i några steg. På
vägen över Stortorget berättar Chris-
ter om sin syn på jobbet.

– När jag kom hit trodde jag att det
var skralt med entreprenörer i Gävle-
borg. Det var naturligtvis på grund av
de höga arbetslöshetssiffrorna. Men
det spirar en otrolig företagaranda ute
på landsbygden i det här länet. Det
känns oerhört positivt eftersom före-
tagande engagerar mig stort. Mycket
tack vare min egen bakgrund som just
småföretagare. Som landshövding
måste man välja det man vill lägga
sitt engagemang på och våga delege-
ra. Man kan inte göra allt. Vår verk-
samhet är alldeles för omfattande för
det, menar Christer.

På torget har handlarna börjat slå
upp sina torgstånd. Det luktar färska
jordgubbar och rökt fisk. Vi väjer mel-
lan dignande lavendel och fortsätter
mot esplanadens gröna stråk.

– Men det jag inte kan förstå och det
som oroar mig mycket är det faktum
att våra arbetslöshets siffror är för hö-
ga. Vi ska inte ligga på samma snitt
som de övriga norrlandslänen. Närhe-
ten till Mälardalen och den företaga-
randa som ändå finns borde tala emot
detta. Det är obegripligt!

09.15
Tillväxtrådet sammanträder. Mötet
börjar med kaffe och vaniljbulle. Alla
hälsar glatt och byter några ord.
Christer går igenom dagordningen en
sista gång med Sture Sandberg från
tillväxtsekretariatet. Mötet bör inte
ta längre än 2,5 timme. 

Tillväxtrådets sammansättning är
en blandning av representanter från
hela länet; politiker, företagare, ar-

betsmarknadskunniga och represen-
tanter från högskolan. Tillsammans
har alla en gemensam vilja; att skapa
tillväxt i Gävleborg. En black om foten
må vara att de egentligen inte har nå-
gon möjlighet att fatta egentliga be-
slut. Men en gemensam strävan räck-
er ibland långt nog. Om det vittnar
bland annat den halvårsrapport som
för dagen läggs på bordet. Rådets idé-
er, som sedan förts vidare ut i olika in-
stanser och organisationer, har burit
frukt. 

12.00
Lunch

13.15
Med jämna mellanrum träffar Chris-
ter Eirefelt kommunstyrelsernas ord-
föranden i länet. Idag är en sådan dag,
men mötet är ovanligt. I dag informe-
rar Länsarbetsnämnden om nya an-
ställningsstöd för arbetslösa i länet.
Med på mötet är även förmedlings-
cheferna i de tio kommunerna.

– Det känns oerhört viktigt att vi får
ut våra ungdomar på arbetsmarkna-
den. Nu får dom inte ens en chans att
visa upp sig. Om de bara får möjlighet
till det, så vet vi att de har en god
chans att få arbete, understryker
Christer.

Diskussionen är livlig. Engage-
manget är högt.

I den avslutande informationen be-
rättar Christer om turistrapporten
och understryker turismen som en nä-
ring i länet med oerhörd potential.

– De arbeten som finns inom turis-
men i länet stannar också kvar. Häl-
singegårdarna flyttar inte till Est-
land, Furuvik drar inte till Polen och
Järvzoo ligger där det ligger…

Uppe med tuppen – och 
Vi följde

vår lands-
hövding
en vanlig
arbetsdag

BRA REKLAM.
En snabb titt i
tidningarna visa-
de att gårda-
gens kungabe-
sök gett bra pu-
blicitet.
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Namn:
Birgitta
Sjöström

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Jag arbe-
tar på tra-
fikenheten
med kör-
kortsfrågor.

Vad gör dig glad? 
– Positiva människor, solsken
och vackert väder gör mig glad
samt att få semester och resa
bort.

Namn:
Lars Jans-
son

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Jag arbe-
tar på

näringslivsenheten med före-
tagsstöd, EU-projekt och andra
näringslivsprojekt samt stöd till
kommersiell service på lands-
bygden.

Vad gör dig glad?
– Jag blir glad när företagare
ringer och talar om att företaget
växer och utvecklas posivitivt
utan att de ber om ytterligare
ekonomiskt stöd.

Jag blir glad att komma till
torpet i Alfta en vacker sommar-
dag.

Namn: Ca-
rina Åker-
berg

Vad gör
du på
Länssty-
relsen? 
– Jag arbe-
tar på till-
växtenhe-
ten med det regionala tillväxt-
programmet. Ett arbete där vi i
samverkan med andra länsaktö-
rer arbetar för att skapa en bätt-
re tillväxt i länet.

Vad gör dig glad:
– Mycket! Min familj och mina
vänner. De mängder av positiva
människor jag möter i arbetet
som gör att jag får en stark
framtidstro.

Namn:
Jan Hög-
lund

Vad gör
du på
Länssty-
relsen: 
– Jag arbe-
tar med
ekonomi
och perso-
nalfrågor.

Vad gör dig glad: 
– När någon visar uppskattning
för mig eller det jag gjort.

Vi jobbar på
Länsstyrelsenkungenkungenkungenkungenkungenkungenkungenkungen

DAGENS
FÖRSTA
MÖTE.
Under för-
middagen
deltar
landshöv-
dingen i
ett Mål 2-
samman-
träde till-
sammans
med Ro-
land Dahl-
beck och
Lars-Gun-
nar Bäck. 
Det är för-
beredande
inför dele-
gations-
mötet för
Mål 2 näs-
ta dag.

MORGON MED KUNGLIG GLANS. Dagen före deltog Kungen vid en
rad invigningar och övernattade därefter på slottet i Gävle. Lands-
hövdingens arbetsdag startar med att ta adjö av det fina besöket.

PRE-
SENT-
ATÖR.
När läns-
rådet
Monica
Robin
Svens-
son av-
tackas
är det
själv-
klart
lands-
hövding-
en som
för ta-
lan. 

LÅNGA ARBETSDAGAR är något som  landshövdingen, Christer Ei-
refelt, är van med. Det kan vara skönt att sticka emellan med lite
frisk luft och en rask promenad.

15.42
18 minuter kvar till stor mottagning
på Gävle Slott. Länsrådet Monica Ro-
bin Svensson ska avtackas. Ett 70-tal
personer är inbjudna. Christer går i
mycket rask takt. Han tar trapporna
upp till mottagningsvåningen i några
snabba. 

16.00
Bordet är redan dukat. Monica är strå-
lande och plötsligt ringlar kön av vän-
ner och arbetskamrater som vill visa
sin uppskattning. Presentbordet fylls
på eftersom. Landshövdingens sekre-
terare Christina Forsén plockar med
diskret hand av Monica gåvorna och
placerar blommor och paket snyggt på
bordet. 

Under minglet finns nu också chans
att hinna prata med de flesta som
kommit på besök. Och Christer tar
tillfället i akt. Att nätverka är ett ge-
nialt sätt att arbeta. Ensam på täppan
vill ingen vara.

18.00
Dags för administrativa göromål. När
de flesta på Länsstyrelsen gått hem
för dagen är det dags för landshöv-
dingen att ta itu med kontoret. Öppna
och besvara brev, läsa igenom hand-
lingar, läsa och svara på e-post. Det
tar sina modiga timmar. Arbetsdagen
slutar sällan före halv åtta. 

Men så är det inte heller ett vanligt
arbete. Det är ett privilegium som för-
pliktar och även om man som hövding
inte har fjädrar på huvudet, så måste
man ändå ha ett färgrikt och öppet
sinne för att klara jobbet. 

ANNA-KARIN FERM

kungen



Visste  du ...

... att cirka 1000 personer pendlar
med tåg varje dag till och från
Gävle.

...att X2000-tågen kan köra 200
km/tim  nästan hela sträckan mel-
lan Gävle och Stockholm.

...att tre miljoner ton  gods per år
fraktas med järnväg in och ut från
företag i Gävleborgs län. 

..att Banverket har skolinfor-
matörer  som informerar om
risken att vistas i järnvägsmiljö

... att en bilresa mellan Gävle och
Stockholm släpper ut 16,13 kg
CO2 som kan påverka växthusef-
fekten. Resan med tåget ger
0,0010 kg C02.

...att tåget i 100 km/tim behöver
fem  fotbollsplaner för att kunna
stanna.

● I dag är Isabella 8 år och
bor i Gävle. 

Var hon vill bo som vuxen vet vi
inte. 

Men vi vet att hon har stora möj-
ligheter att bo kvar i Gävle om hon
önskar det.

Högskolor och  jobb kan ha flyttat
runt under en 20-årsperiod  och
Isabella måste kunna förflytta sig
från hemstaden till arbete eller skola. 

Spår för framtiden
När bensinen tryter och det är

trångt på vägarna kan det bli
besvärligt för Isabella att resa.

Men det blir det inte alls, för här
finns järnvägen, som ett snabbt, säk-
ert och miljövänligt alternativ.

Järnvägen är redan idag  förberedd

för Isabellas framtid.
I Gävleborgs län är både

snabbtågs- och regionaltrafiken väl
utbyggd.

Ett  banverk, flera enheter
Det är Banverket som bygger och

förvaltar järnvägsspåren. Banverket
har också ansvaret att se till att
spåren används. 

I Gävleborgs län arbetar ca 600 av
sammanlagt 6 500 banverks-
anställda. 

Det finns ett banverk som är
uppdelat i förvaltning,  projektering,
produktion, trafik- och driftledning. 

Alla enheter  finns  representerade
i Gävleborg. I Gävle finns också för-
valtningskontoret för Banverkets 
telenät.

Utseendet viktigt
Banverket bygger inte bara järn-

väg utan förändrar också landskap
och tätorter genom att bygga broar
och planskilda korsningar  för bilar,
cyklar  och tåg

I möjligaste mån tas stor hänsyn
till natur och miljö  innan järnvägen
planeras. 

Många möten med kommuner och
allmänhet  sker innan spaden sätts i
marken.

Själva utformningen av broar och
viadukter är viktig, och stor möda
läggs på skönhetsutformningen.

Miljövänliga resor
Isabella kan se fram mot att välja

arbete på olika företag som etablerat
sig genom att närheten till järnvägen
finns. 

Nu när miljöcertifiering är en vik-
tig del i konkurrensen, väljer många
företagare att etablera sig där
miljövänliga transporter är möjliga.

Tågets framtid ter sig ljus. Att
transportera och resa på spår är  ett
bekvämt och tryggt resealternativ.

Spännande arbetsplats
Banverket är i dag en spännande

högteknologisk arbetsplats. 
Vill Isabella arbeta på Banverket

har hon många olika yrken att välja

bland. Skolinformatör, karttekniker
eller varför inte spårprojektör. Det
finns olika utbildningsmöjligheter
och inriktningar. 

En stor del av den tekniska utbild-
ningen sker på Banverkets  skola i
Ängelholm.

Läs mer om Banverket
www.banverket.se

Vad gör Isabella om 20 år?

ANNONS Hela denna bilaga är information från Länsstyrelsen Gävleborg          ANNONS18
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Länsstyrelsens miljöövervak-
ningsenhet arbetar med att 
mäta, dokumentera och samla in
information om miljön, vilket är
nödvändigt för att på lång och
kort sikt se förändringar i miljön.

Nationella och regionala miljö-
mål ligger till grund för Länssty-
relsens verksamhet. På senare
år har miljöövervakningen ut-
vecklats för att kunna följa upp
dessa mål, som beskriver hur
miljökvaliteten ska vara år
2010.

Tre avdelningar inom Länsstyrel-
sen jobbar helt, eller i mycket hög
grad, med miljö- och natur-
vård, nämligen naturenheten,
miljöskyddsenheten och miljööver-
vakningsenheten.
● Naturenheten jobbar framför allt
med områdesskydd, till exempel re-
servatsbildningar. Enheten jobbar

också med artövervakning och un-
dersökningar för att ta fram under-
lag till reservatsbildning.
● Miljöskyddsenheten jobbar med
tillsyn och prövning av verksamhe-
ter, exempelvis stålindustrier och
skogsindustrier. Den arbetar också
med gamla miljösynder i form av för-
orenade områden, som gamla bet-
ningsanläggningar eller nedlagda
bensinmackar. Det är också här man
jobbar med vattendomar, till exem-
pel i samband med kraftverksbyggen
eller fiskevårdsåtgärder.
● Miljöövervakningsenheten jobbar
med långsiktigt och grundläggande
insamlande av miljödata. Här mäter
man, för statistik, följer upp och
sammanställer – samt rapporterar
och informerar. Här görs det grund-
läggande arbete som många andra
länsstyrelseavdelningar behöver.
Här skrivs också rapporter till ex-
empelvis statliga myndigheter.

– En stor uppgift för oss under de
närmaste åren blir att ta itu med

EU:s vattendirektiv, berättar Jan-
Åke Johansson, chef för enheten.

KORTFATTAT INNEBÄR vattendi-
rektivet för Gävleborgs del att hela
länet delas in i tusentals vattenom-
råden. Riktigt hur finfördelat det blir
är än så länge oklart, men Jan-Åke
påpekar att det finns 3 400 sjöar i
Gävleborg. ”Tusentals områden” är
alltså en rimlig bedömning.

– För vart och ett ska miljötill-
ståndet beskrivas. Vi ska ta fram
mål, samt åtgärdsförslag för hur vi
ska nå målen. På sikt ska man också
centralt ta fram ett avgiftssystem för
att finansiera åtgärderna. Tanken är
att den som använder och förorenar
vattnet också ska betala för det, be-
rättar Jan-Åke.

EN ANNAN STOR och viktig arbets-
uppgift är de regionala miljömålen.

Det började med att riksdagen fat-
tade beslut om 15 nationella miljö-
mål. Därefter följde landets länssty-
relser efter med regionala mål. Flera
kommuner i länet har också beslutat
om lokala miljömål.

På sätt och vis kan man säga att
miljömålen inte är något nytt, utan
snarare ett verktyg för att struktu-
rera miljöarbetet som redan utförs.
Det handlar om att prioritera vad
som är viktigt och att alla – myndig-
heter, företag, organisationer och po-
litiker – drar åt samma håll, både lo-
kalt, regionalt och nationellt.

– Vi var först i landet med regio-
nala miljömål. I dag genomsyrar de
allt miljöarbete på Länsstyrelsen och
vi arbetar med att förankra målen på
olika nivåer i länet.  Arbetsgången är
att först sätta mål, därefter vidta åt-
gärder och slutligen följa upp för att

se om man närmar sig målen. Just
det sista är ett viktigt arbete för oss
på enheten för miljöövervakning, be-
rättar Gunilla Jonsson, miljömåls-
samordnare på Länsstyrelsen.

MÅNGA GÅNGER har miljööver-
vakningen en samordnande roll. Ett
bra exempel på det är nyligen ge-
nomförda dioxinundersökningar
(omskrivna i pressen bland annat
på grund av dioxinhalterna i ström-
ming). Där var inte bara Läns-
styrelsen inblandad, utan även
Livsmedelsverket, Naturhistoriska
Riksmuseet, Fiskeriverket, Natur-
vårdsverket och lokala fiskföretag
som hjälpt till med insamling av
prover.

Fakta/regionala miljömål

Länsstyrelsen har tillsammans med
andra aktörer tagit fram miljömål in-
om 13 områden. Här följer en upp-
räkning av huvudområdena:

● Klimat
● Luft.
● Försurning
● Giftfri miljö
● Strålmiljö
● Övergödning
● Sjöar/Vatten

drag
● Grundvatten
● Hav
● Odlingslandskap
● Våtmarker
● God bebygd miljö
● Levande skogar

Mer detaljerad information om 
miljömålen hittar du på www.x.lst.se.

MILJÖÖVERVAKNING. Gunilla Jonsson och Jan-Åke Johansson håller koll i det gröna. Miljöövervakningsenheten jobbar med det grundläg-
gande och långsiktiga insamlandet av data. Stora och viktiga arbetsuppgifter är de regionala miljömålen och EU:s vattendirektiv.

De söker kunskapen om miljön

Rigmor Gustavsson & Jacky Terrasson Trio Robin Ticciati
Regina Lund Dragspelscafé Franz Schubert Randy Bach-
man Stockholm Jazzorchestra Waldemar Bastos Gävle
Symfoniorkester Mat & Musik Jesper Lundgaard & Mads
Viding Jonas Dominique Gustav Sjökvists Kammarkör
Musikkafé med Kulturskolan The Real Group Peter
Jablonski Sweet Sopplunchkonsert Robert Schumann
Tommy Körberg & Stefan Nilsson World Festival Choir
Carl-Johan Vallgren Julkonsert The Refreshments Ale
Möller Ainbusk Konserthusets dag Mumin Johannes
Brahms Jill Johnson Slagverkskonsert Dan Königsson Bill
Wyman & The Rythm Kings Händels Messias Eva Dahl-
gren Viba Femba Gefle Drängar 

ding Jonas Dominique Gustav Sjökvists Kammarkkk
usikkafé med Kulturskolan The Real Group Pet

VI FINNS FÖR DIG!
Miljöövervakning – Miljö och samhälle – Länsstyrelsen
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ERICSSON leder framtidens telekommunikation 
Ericsson formar framtidens kommunikationslösningar för Mobilt Internet 

och bredband genom tekniskt ledarskap. Genom att erbjuda innovativa lösningar 

i mer än 140 länder hjälper Ericsson till att skapa världens mest kraftfulla kommunikationsföretag.

Ericsson i Gävle har 1 000 medarbetare som levererar

radiobasutrustning till mobilsystem över hela världen.

Verksamheten i Gävle har även lång erfarenhet 

av utveckling inom telekommunikations-området.

Läs mer på www.ericsson.com

En av naturenhetens stora ut-
maningar i framtiden är att kla-
ra av naturskyddet som anges i
de nationella och regionala mil-
jömålen.

Mer mark ska skyddas och
det är Länsstyrelsen som ska
göra prioriteringarna. Samtidigt
är det många olika aspekter
att ta hänsyn till innan natur-
skyddet kan genomföras.

En av huvuduppgifterna för Läns-
styrelsens naturenhet är att utreda
och föreslå områden som ska skyddas
som naturreservat. Av det 30-tal per-
soner som jobbar på naturenheten är
det cirka 15 som jobbar med natur-
skydd i olika former samt förvaltning
av redan skyddade områden. I framti-
den behövs troligen mer personal, ef-

tersom kraven och önskemålen på att
skydda fler värdefulla områden ökar. 

Att skydda ett område är nämligen
inte så enkelt som att staka ut en
gräns och ta ett beslut.

FÖRST SKA intressanta områden in-
venteras och analyseras av Länssty-
relsens experter, dels för att veta ex-
akt vad man skyddar och dels för att
man ska kunna prioritera rätt områ-
den så att man verkligen skyddar lä-
nets mest värdefulla områden..

Slutligen ska det hela genomföras,
vilket heller inte är så en-
kelt. Här ska många åsikter
vägas ihop. Privatpersoner,
markägare, kommuner, or-
ganisationer och andra

myndigheter ska säga sitt. Det ska
samrådas och ordnas remissrundor.
Allt för att man ska kunna fatta ett de-
mokratiskt och bra beslut.

– Att bilda reservat är ofta ett tids-
krävande arbete. Det finns exempel
där det tagit tio år att skydda ett om-
råde, berättar Siri Lundström, som är
koordinator i arbetet med hotade arter.

Siri konstaterar också att Länssty-
relsens egna anställda bara utgör en
del av alla som jobbar med reservats-
bildningar, reservatsförvaltning och
skydd av hotade arter. 

– Skulle man räkna in alla som är
engagerade i det här arbetet så är det
riktigt många personer,som på olika
sätt jobbar för att skydda naturen  i lä-
net säger Siri.

INVENTERINGSARBETEN köps of-
ta in och utförs av specialister, till ex-
empel från universiteten. I Gävleborg
finns dessutom 13 naturbevakare och
reservatsförvaltare. De jobbar långt
ifrån heltid, men de flesta av dem ar-
betar en stor del av barmarkssäsong-
en med att sköta om länets cirka 120
naturreservat. På liknande vis finns
det också rovdjursspårare, som finns
utspridda över länet och ska kunna
säkerställa observationer eller spår
från rovdjur.

Siri räknar med att hon har kontakt
med ytterligare minst ett 30-tal män-
niskor som på olika sätt är anlitade av
Länsstyrelsen för att jobba med re-

servatsarbete, hotade arter och na-
turskydd – allt från studenter som gör
sina examensjobb, praktikanter och
olika konsulter.

– Och så har vi naturligtvis alla ide-
ella krafter, föreningsmänniskor och
organisationer, till exempel inom na-
turskyddsföreningen eller jägareför-
bundet. Att hålla koll på vår natur för-
utsätter ett brett kontaktnät och att
många människor är involverade. Det
klarar inte vi ensamma som tjänste-
män på Länsstyrelsen, konstaterar
Siri. 

DET ÄR OCKSÅ naturenheten som
handlägger kommunernas natur-
vårdsbidrag, gör åtgärdsprogram för
hotade arter och ansvarar för Natu-
rum i Gysinge.

– Vi jobbar inte enbart med att skyd-
da. Vårt uppdrag är också att infor-
mera och att underlätta för männis-
kor att uppleva naturen, säger Siri.

Förutom naturskydd finns också en
jakt- och fiskeavdelning inom natu-
renheten (fisket kan du läsa mer om i
separat artikel). 

Naturskydd en svår avvägning

VI FINNS FÖR DIG!
Naturenheten – Natur och Kultur – Länsstyrelsen

JOBBAR MED
NATURSKYDD.
Siri Lundström
konstaterar att
Länsstyrelsens
egna anställda
bara utgör en
del av alla som
jobbar med re-
servatsbildning-
ar, reservatsför-
valtning och
skydd av hotade
arter. Skulle
man räkna in al-
la som är enga-
gerade i arbetet
så är det betyd-
ligt fler som på
olika sätt jobbar
för att skydda
naturen  i länet.
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Skenar dina uppvärmningskostnader?
● Sjunger din panna på sista versen?

● Funderar du på värmepump?

● Hur funkar det med pellets?

● Solfångare???

Bollnäs/Ovanåker
Olle Berglund: 0278–251 97
Mattias Gustavsson: 0278–251 95
Mikael Forsberg: 0278–251 97

Gävle
Bengt Gustavsson: 026-17 83 05

Sandviken 
Hans Zetterholm: 026–24 16 18

Nordanstig
Hans Jansson: 0652–361 43

Hofors 
Claes Eriksson: 0290–294 69

Ljusdal
Lennart Wing: 0651–183 20

Ockelbo 
Ulla Rasmusson: 0297–555 28
Pamela Warren: 0297–555 28

Hudiksvall 
Östen Östman: 0650–192 92

Söderhamn
Anders Tunong: 0270–752 28

Tips på energi-
effektiviseringar
● Koka potatis, spaghet-
tivatten i vattenkokare –
spar tid och energi!
● Fäll ner persienner
eller rullgardiner nattetid
– de minskar värmeut-
strålningen genom fön-
stret!
● Har du södervända
takytor? – komplettera
med solfångare.
● Ett bra styr och regler-
system för värmen spar
pengar.
● Frosta av frysen. En
nedisad frys drar 25
procent mer el.
● Använd eftervärmen –
stäng av plattan en
stund innan maten är
klar.

En sparade kilowatt-
timme – är alltid den
bästa!!

GDE-Net är ett regionalt energikontor för två län, Gävleborg och
Dalarna och har tre kontor i regionen, Hofors, Garpenberg och
Delsbo. I Sverige finns det för närvarande 13 energikontor. 
Totalt i Europa finns det ca 260 energikontor.

GDE-Net arbetar nära ihop med de 25 kommunerna i regionen,
framför allt med energirådgivarna. Kontoret har en roll som
nätverksbyggare och informatör gentemot rådgivarna och energi-
företag. GDE-Net är huvudman för flera energiprojekt i regionen. 

Kontakta din kommunala energirådgivare 
om du vill ha svar på dina frågor om uppvärmning

Akademiska Hus är ett av landets största fastighetsbolag och ledande på kreativa miljöer för högre utbildning och forskning. Vi vill skapa
levande campus där studier, forskning, företag och kringtjänster samverkar och ger växtkraft. Akademiska Hus har 440 anställda och har
verksamhet över hela landet, från Lund i söder till Kiruna i norr. För mer information se vår hemsida www.akademiskahus.se

ANNONS
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Fisketurism och fritidsfiske om-
sätter till och med mer pengar
än yrkesfisket och är en viktig
framtidsnäring för Gävleborg.

Med den utgångspunkten
samordnar Länsstyrelsen fisket
och fiskevården. 

Helt nyligen blev en hemsida
med all tänkbar information till
fisketurister i Gävleborg klar.

En annan viktig uppgift för
Länsstyrelsen är att utbilda
och stötta de nya entreprenö-
rerna inom fisketurismen.

På Länsstyrelsens naturenhet job-
bar i dag fyra personer med fiskefrå-
gor, om man räknar in projektanställ-
da och enhetschefen Karl Gullberg.
En mindre del av verksamheten hand-
lar numera om yrkesfisket, medan en
allt större uppgift har blivit att ut-
veckla fritidsfisket och fiskevården.

– Bakgrunden är helt enkelt att fri-
tidsfisket omsätter betydligt mer
pengar än yrkesfisket, särskilt om
man räknar in kringverksamheter
som handel med fiskeredskap och bo-
ende. 

– Vi ser också att fritidsfisket har en
oerhörd potential ur alla perspektiv,
såväl lokalt i vår del av Sverige som i
Europa, samtidigt som fiskeresursen
knappt utnyttjas över huvud taget i
Gävleborg, berättar Kalle.

DET FINNS EGENTLIGEN ingen an-
ledning till att Gävleborg skulle ha en
mindre fisketurism än exempelvis
Jämtland. I själva verket är Gävle-
borg mer komplett ur fiskesynpunkt –
med alla de ”fem stora” fiskarterna,
nämligen lax, öring, havsöring, gös
och gädda. Söderut saknas oftast ädel-
fisken, norrut saknas gösen och i in-
landet saknas havsöringen.

– Gävleborg har en mycket bra pro-
dukt att erbjuda, säger Kalle.

Det finns också en utbredd – men
felaktig – uppfattning hos många
svenskar att det bara är områden med
klara strömmande vatten, fjällnatur
och ädelfisk som duger för fisketu-
rism. 

I själva verket är det mycket exklu-
sivt för en turist från Centraleuropa
att dra upp en gös eller gädda i en van-
lig mellansvensk sjö och dessutom
kunna äta upp den.

Skillnaden är emellertid att Jämt-
land har satsat mycket målmedvetet
på fiskeåtgärder och marknadsföring

i 20 år, samt har en lång och genuin
tradition inom turistnäringen. Här i
Gävleborg är vi nybörjare. Länssty-
relsen har därför en given roll som
samordnare för att få fart på utveck-
lingen.

– VI HAR JOBBAT i 12–13 år med 
att skapa fiskeplaner för alla kommu-
nerna. Det är nästan klart nu. Dess-
utom är arbetet med planernas fiske-
förbättrande åtgärder långt framskri-
det. Man kan säga att vi är i slutfasen
av detta arbete. Vi kan erbjuda ett bra
fiske, berättar Kalle, som tillägger:

– Det är dags att ta tag i nästa sto-
ra uppgift; nämligen att utveckla fis-
keturismen.

Länsstyrelsen kan hjälpa till med
marknadsföring, samordning och stöd
till de nya företag och entreprenörer
som ska leva av fisketurismen. I prak-
tiken kan det handla om att ordna se-
minarier och utbildningar, samt om
direkt rådgivning. Fisketurism är en
speciell bransch med olika kundkate-
gorier. För att lyckas krävs att företa-
gen känner till fiske och vilka önske-
mål fritidsfiskare har.

PÅ INFORMATIONSOMRÅDET har
Länsstyrelsen bland annat utvecklat
möjligheterna med Internet. Det har
skett i samarbete med Jämtland och
Västernorrland, vilket är två starka
samarbetspartners. 

Tillsammans samlar man all fis-
keinformation om södra Norrland på
ett ställe. 

EXAKT VAD HEMSIDAN ska heta är
inte klart när denna artikel skrivs,
men du når den via Länsstyrelsens
hemsida, www.x.lst.se, samt därefter
genom att klicka på ”Fiske” och däref-
ter på ”Fiske i Gävleborg”. Här finns
kommunvis information, kartor, boen-
demöjligheter, artbeskrivningar, tips
och rekordfiskar.

– På sikt vill vi också hjälpa till att
skapa en central bokningscentral för
att underlätta och förbättra servicen
för i synnerhet de långväga fisketu-
risterna, säger Kalle.

Fiske framtiden för Gävleborg

TROR PÅ
FISKET.
Joakim An-
dersson, Ve-
ronica Lau-
ritzen, en-
hetschefen
Kalle Gull-
berg och
Christer Örn
jobbar med
fiskefrågor i
Gävleborg.
En allt stör-
re del av de-
ras jobb har
på senare
år handlat
om fritidsfis-
ke och fis-
keturism,
som är en
framtids-
bransch för
länet.

Nybliven skogsägare?
Titta hit!

ig kostnadsfri rådgivning ute i din egen skog.
den fina Grönare skog-boken alldeles gratis.

Ring idag och boka en tid!
ngland: Tony Hansson, tel 070-524 43 34
and: Sven-Olle Larsson, tel 070-511 45 61
d: Mikael Eriksson, tel 070-511 64 22

www.minskog.nu

Teknikparken
– en mötesplats 
för kreativa idéer

VI FINNS FÖR DIG!
Naturenheten – Natur och Kultur – Länsstyrelsen
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Två stora glasdörrar leder vä-
gen in till Naturum i Gysinge.
Sällan har en port ”in” till natu-
ren varit så vacker, omgärdad
av Gysinge Bruk och Färnebo-
fjärdens förförande skönhet.

Naturum Färnebofjärden har
verkligen blivit en pärla. Ett
rum som imponerar för varje
steg man tar.

Vi startar där det började, vid isti-
den, som är själva orsaken till Färne-
bofjärdens tillblivelse. I ett gammalt
stall från 1814 får historien liv igen på
ett så påtagligt sätt att det måste gö-
ra varenda besökare nyfiken på just
den här delen av världen. Och det är
väl det som är meningen. För natu-
rum, som invigdes under sommaren
2005, är en kunskapskälla för hela fa-
miljen. Lättfattlig information, vack-
ert designat och spännande…

Barnen följer utterns fotspår och
hamnar plötsligt i bäverboet. Väl inne
i boet, bland kuddar och siden, berät-
tas bäverhistorier för ivriga barnaöron.

NATURUM KOM TILL i början av
70-talet när Naturvårdsverket lanse-
rade idén att på ett publikt sätt få till-
fälle att lära känna sin natur. Inspi-
ration hämtades från bland annat oli-
ka Visitors Centers i både Storbritan-
nien och Nordamerika. Namnet, na-
turum, är idag ett inregistrerat varu-
märke som ägs av Naturvårdsverket.

Länsstyrelsen Gävleborg är projekt-
ägare och arbetet rullade igång redan
2003 efter att både Naturvårdsverket

och EU Mål 2 Norra gått med i delfi-
nansieringen. Att platsen blev just vid
Gysinge Bruk berodde på flera olika
orsaker.

– Vi tittade på flera ställen, men det
kändes helt rätt att förlägga naturum
bredvid nationalparken. Dessutom
ville vi finnas på ett ställe där det rör
sig många besökare, berättar Rie Sta-
gegaard på Länsstyrelsens naturen-
het.

– På Gysinge Bruk förenas natur–
och kulturmiljön på ett vackert sätt
och skapar en perfekt ram för verk-
samheten.

DET TVÅ VÅNINGAR höga stallet är
inte stort, ändå tar det en god stund
att ta sig igenom. Allt är sinnligt, även
informationsfilmen, som skulle kunna
ha varit späckat med fakta som bruk-
ligt är. Men inte här. Här får bilderna
stå får informationen. Årstidsväxling-
arna, vattnet, molnen, löven, snön
som sakta faller, vårens blommor. 

Så lyfter sångsvanarna, skriande.
Man tittar upp och ser fiskljusen flyga

iväg med ett byte i klorna. Det är be-
friande att de djur som finns på natu-
rum inte är uppstoppade, utan 
skulpturer och därmed små konstverk
i sig. 

FÖR ATT FÖRDJUPA sig måste man
gå på vattnet… I ett nedsänkt akvari-
um lurar några fiskar runt trappan som
leder upp till övervåningen. På ytan vi-
lar en tjock glasskiva som måste beträ-
das för att nå trappan. Spännande. 

På Länsstyrelsen har projektet med
naturum varit alldeles speciell då fle-
ra enheter arbetat tillsammans för att
skapa något nytt.

– Det är inte ovanligt att vi samar-
betar, men just i det här projektet har
det varit väldigt konkret; speciellt
mellan naturenheten där jag jobbar
och kulturenheten, fortsätter Rie.

– Arbetet har varit otroligt roligt och
vi har inte kunnat klara det utan va-
randra. Hela naturområdet är ju ett
kulturområde med gamla kvarnar,
flottningen och den fantastiska miljö
som finns i Gysinge.

Handelskammaren utvecklar
regionen, företaget och dig.

Regional utveckling 
Du är med och påverkar politiker och beslutsfattare i  

frågor som är avgörande för regionens framtid.  
Internationell handel 

Du får hjälp med affärskontakter över hela världen.  
Vi arrangerar affärskontaktresor till olika marknader.  

Kontaktnät & kompetensutveckling 
Du kan utvecklas, utbyta erfarenheter och utöka ditt  

kontaktnät i något av vårt regionala nätverk.
www.mhk.cci.se

Kontakta oss

Bäckströms Mekaniska Nitvägen 1, 813 33 Hofors, Tel: 0290-76 71 00, Fax: 0290-76 74 01, 
E-post: info@backstromsmek.se Web: www.backstromsmek.se

Vi har gjort det 
enklare för 
våra kunder.

Allt under samma tak.

Plåtarbeten

Hydraulikservice

Svarvning & fräsning

Produktutveckling

Reparationer – inne

Reparationer – ute

Namn: 
Maria Wall 

Vad gör du
på Länssty-
relsen? 
– Jag är an-
tikvarie och
arbetar med
kulturmiljö-
vård. Det
kan röra sig om byggnadsvård,
landskapsvård, fornlämningar
eller byggnadsminnen. Jag sam-
råder också kring planer som
kommunerna upprättar. 

Vad gör dig glad? 
– Att möta människor, att se
människors intresse och engage-
mang. Jag kan också bli glad av
att se en vacker plats eller av att
lyssna på musik som jag tycker
om.

Namn: 
Göte 
Blomkvist

Vad gör du
på Läns-
styrelsen?
– Jag är
landshöv-
dingens
chaufför.

Vad gör dig glad? 
– Att få träffa intressanta perso-
ner i tjänsten, att Gefle IF håller
sig kvar i Allsvenskan.

Vi jobbar på
Länsstyrelsen

NATU-
RUM.
i Gysinge
invigdes
sommaren
2005 och
är en kun-
skapskälla
för hela fa-
miljen.
Foto: 
TOMAS
ÄRLEMO

VI FINNS FÖR DIG!
Naturenheten – Natur och Kultur – Länsstyrelsen

Naturum – en väg till naturen
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Den pågående satsningen på
att utveckla Hofors centrum
och lyfta fram ”Trädgårdssta-
den” är inte bara en kosme-
tisk fråga för de egna invånar-
na. 

Det är också en strategisk
fråga, som hänger ihop med
Hofors kommuns centrala lä-
ge i Gävle-Dala-regionen, med
bara några timmars resväg 
till Mälardalen och huvudsta-
den.

Just nu pågår första etappen av
centrumförnyelsen i Hofors. Sex
miljoner investeras, vilket ska öka
tillgängligheten och lyfta fram grön-
skan - som alltid präglat Hofors.

– Trädgårdarna har varit ett ut-
märkande historiskt drag för Ho-
fors. Det såg vi också tydligt när vi
för sju-åtta år sedan började disku-
tera hur vi skulle förnya centrum
och vilka särdrag vi i så fall borde
lyfta fram, berättar kommunarki-
tekten i Hofors, Leif Holmqvist.

I CENTRUM ANLÄGGS grönytor
där bland annat 70 000 vårlökar ska
explodera i en färgkaskad varje år.
Det skapas gröna kullar och vatten-
speglar. I nästa etapp - som projek-
teras kommande vinter tittar man
närmare på den anslutande gågatan
(som träffande nog heter Trädgårds-
gatan) och vidare ut på den norra
centrumparkeringen.

– När det hela är klart räknar vi

med att Hofors centrum i viss be-
märkelse ska vara en turistattrak-
tion, alltså att folk utifrån faktiskt
stannar till här för att uppleva vårt
centrum, säger Leif.

Som ett led i att lyfta fram träd-
gårdsstaden Hofors har kommunen
satsat på utbildning av kommunal
personal som kan tänkas komma i
kontakt med trädgårds- eller od-
lingsfrågor. Det gäller inte bara
vaktmästare, utan till exempel pe-
dagoger, som vill jobba med trädgår-
den som ett verktyg i lärandet, och
äldreomsorgspersonal som vill ska-

pa sysselsättning och harmoni åt si-
na klienter.

– Trädgårdsintresset ska genom-
syra alla samhällssektorer, konsta-
terar Leif.

DET FINNS TVÅ dominerande skäl
till den pågående centrumförnyel-
sen:

Det ena är att Hofors, liksom näst-
an alla bruksorter, har tappat befolk-
ning i takt med allt effektivare stål-
framställning. Hofors centrum har
slitits i 40 år och skapades en gång för
en dubbelt så stor befolkning.

Det andra skälet har med framti-
den att göra:

Hofors satsar hårt på att ta till va-
ra på det centrala läget i regionen;
nästan mitt emellan Gävle och Fa-
lun, och bara några timmar från hu-
vudstaden och Mälarregionen.

Hofors är alltså en ypperlig plats
att bo på för alla som verkar inom
Gästrike-Dala-regionen. Men då
krävs också ett attraktivt boende.
Just boendemiljön (bland annat cen-
trummiljön) är därför en mycket
viktig och strategisk fråga för Ho-
fors.

Hofors på grön kvist när centrum förnyas

I Gävle finns ett unikt varuhus,
nämligen Hjälpmedel-SAM.

Hjälpmedel-SAM samarbetar
med länets kommuner och
Landstinget för att skapa ett brett
utbud och bra service av
hjälpmedel till funktionshindrade.

Bakgrunden till att kommunerna och
Landstinget gått ihop och samordnat

länets hjälpmedelsverksamhet är – för-
utom att vinna samordningsfördelar – att
kunna ge en bra kundservice och inköpa
och lagerhålla ett brett sortiment. Det
kan gälla allt från specialdesignade
osthyvlar för reumatiker, till personligt
utformade rullstolar för barn. 

– Vi både hyr ut och säljer hjälpmedel
till kommunerna och Landstinget, berät-
tar verksamhetschefen Matts
Hildebrand.

Han konstaterar att det finns en
utbredd föreställning om att
Hjälpmedel-SAM enbart är en institu-
tion som man blir remitterad till, vilket
alltså är fel. 

Vårt varuhus fungerar precis som alla
andra, med vanliga öppettider och möj-
ligheter för vem som helst att komma in
och titta samt köpa varorna, säger Matts.

Vidare försöker Hjälpmedel-SAM ge
en bred information om
hjälpmedelsverksamheten och vilka
möjligheter och produkter som finns.
Delar av butiken är därför utformad som
utställningslokal. Här kan man ta emot

grupper och erbjuda guidade visningar.
Hjälpmedel-SAM är en del av

Kommunalförbundet SAM. Förbundet
bildades år 2000 av länets kommuner
och landstinget. Förutom
hjälpmedelsverksamheten driver
Kommunalförbundet SAM även ett
regionalt fiberoptiskt kommunikations-
nät (se särskild annons).

Besöksadress: 
Johanneslötsvägen 22 i Gävle. Åk

Riksväg 80 västerut så ser Du våra
lokaler på norra sidan av riks-80

Besök vår
hjälpmedelsmässa 

25 oktober kl 10-17 
26 oktober kl 09-16 

Alla är välkomna! 
Johanneslötsvägen 22 i Gävle 

Tel. 026-15 35 01 

Ett helt varuhus
med hjälpmedel

HJÄLPEN ÄR NÄRA. Varuhuset i Gävle är unikt och har tillkommit genom ett
samarbete mellan kommunerna och landstinget. Det är väl värt ett besök både
för funktionshindrade och till exempel anhöriga.

ANNONS

ANNONS
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Teknikparken nystartar med att
anställa två ambassadörer; Irene
Bogren och Ulric Jansson.
Hemsidan ska bli bättre liksom
kommunikationen mellan de åtta
husen, bland annat med hjälp av
digitala anslagstavlor. Det finns
också planer på utbyggnad med
restaurang och kongresshall.

– Nu ska det bli fart i Teknikparken!
säger Stefan Klahr på Gävle kommun. Vi
hoppas kunna locka fler privata företag
som vill bygga häruppe, marken har vi
redan och viljan är god.

Teknikparken byggdes för fem år sedan
och är en naturlig del av allt Gävle har att
erbjuda från Konserthuset, via Strömvallen
och Högskolan.

– Här finns kultur, idrott, akademi och
näringsliv tillsammans, säger Stefan Klahr.

Fakta/Teknikparken i Gävle

● Teknikparken i Gävle startade år
2000.

● Teknikparken är en ideell fören-
ing där Högskolans rektor Leif
Svensson är ordförande.

● I Teknikparken finns i dag ett
femtiotal företag inom tjänste– och
servicesektorn.

● Teknikparkens företag har 350
anställda.

Full fart vid Gävle Teknikpark

Irene och Ulric nya ambassadörer
IRENE BOGREN har varit egenföre-
tagare och näringslivschef i Ockelbo. Irene
är tillsammans med Ulric Jansson
Teknikparkens ansikte utåt och arbetar
också med Wij trädgårdar.
Vad är det bästa med Teknikparken?

– Det bästa är att företagen visar en
önskan om samarbete och att det finns en
positiv förväntan inför nystarten.
Vad vill du göra för Teknikparken?

– Jag ska träffa företagarna och höra hur

de tänker och hur de upplever mervärdet
av att vara här. Jag ville jobba med att stär-
ka det mervärdet och göra Teknikparken
känd för flera i regionen, nationellt och
internationellt. I det arbetet kan jag använ-
da mitt upparbetade nätverk.

ULRIC JANSSON har arbetat inom
bankvärlden, på Högskolan och som egen-
företagare. Ulric är tillsammans med Irene
Bogren Teknikparkens ansikte utåt.

Vad är det bästa med Teknikparken?
– Det bästa är att det finns en infrastruk-

tur här redan, nu är det människor och
relationer det handlar om. Det är ett
gynnsamt läge just nu och det ska bli
väldigt spännande att jobba här.
Vad vill du göra för Teknikparken?

– Jag vill med hjälp av de kontakter jag
har inom näringslivet och högskolan upp-
fylla visionen att Teknikparken ska bli en
mötesplats och att allt ska fortsätta växa. 

NYSTARTAR.
Irene Bogren
och Ulric
Jansson blir
teknikpparkens
nya ansikten
utåt. De ska
utveckla och
marknadsföra
den mötesplats
för för företag
och utveckling
som Teknik-
parken varit
sedan starten
år 2000.

När Bo Larsson regionchef för
Installation vid Midroc Electro i
Gävleborgs län ska beskriva sitt
företags främsta fördelar talar
han om bredd och kompetens:

– Vi gör det mesta inom elin-
stallationer, automation och ger
service och vi gör det till alla
kunder, små, stora och jättesto-
ra. Fru Svensson och
kärnkraftverket i Forsmark är
lika viktiga för oss.

Midroc gör allt inom el och teleteknik,
installerar och ger service. Företagets
anställda är montörer, tekniker och ingen-
jörer som klarar allt från hissar till brand-
larm, från datorer till vitvaror.

Midroc arbetar tillsammans med och
för småindustrier och byggare, kommuner
såväl som för bostadsrättsföreningar och
vanliga hushåll. Gavlegårdarna och
Ericsson i Gävle, Ovako i Hofors och
Söderhamns kommun är några av
Midrocs fasta kunder. De senaste åren har
företaget bland annat jobbat med CFL i
Söderhamn, Resecentrum i Sandviken och
Rovdjurscentret i Järvsö.

– Vi säger aldrig nej till en kund eller
till ett jobb, säger Bo Larsson. Ibland tar
jobbet en kvart och ibland tar det ett år,
men alla jobb och alla kunder är lika vik-
tiga för oss. 

Midroc finns i dag på ett trettiotal

platser i landet från Ljusdal i Norr och
söderut och ambitionen är att bli mer rik-
stäckande. Från ett större jobb eller pro-
jekt på en ort kan ett nytt avdelningskon-
tor starta upp.

– Vi har små kontor med stora resurser
eftersom vi samarbetar både på små och
stora jobb säger Bo Larsson. 

– Räcker inte personalen till i
Söderhamn kanske Ljusdal eller Gävle kan
hjälpa till. Och vi är aldrig rädda för att
prova nya saker eftersom våra anställda
har så bred kompetens.

Fakta/Midroc Electro i Gävleborgs län

● Midroc Electro, f d Elektro-Montage, bildades 1950 och har sitt huvudkontor i
Sandviken.
● Midroc har 250 anställda i länet.
● Midroc har i länet kontor i Gävle, Hofors, Ljusdal, Sandviken och Söderhamn.
● Midroc gör installationer, el- teleservice, projektering, industriell automation och IT.
● Midroc har egen montageverkstad för elutrustning
● Midroc verkar inom vitvaror; hissar, alla sorters larm, kylanläggningar,
värmepumpar, telefonväxlar, kabeltv, bredband och datorer.
● Midroc Electro i Gävleborgs län har dygnetruntjour. Tel 0200-33 33 30.

Midroc hittar du hemma i köket, såväl som i ett kärnkraftverk

Eldragarna som aldrig säger nej
Midroc hittar du hemma i köket, såväl som i ett kärnkraftverk

Eldragarna som aldrig säger nej
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Eldragarna som aldrig säger nej
Midroc hittar du hemma i köket, såväl som i ett kärnkraftverk

Eldragarna som aldrig säger nej
Midroc hittar du hemma i köket, såväl som i ett kärnkraftverk

Eldragarna som aldrig säger nej
Midroc hittar du hemma i köket, såväl som i ett kärnkraftverk

Eldragarna som aldrig säger nej

VÅRA MEDARBETARE. Övre raden: Regionschef Bo Larsson, platschef Leif Jäderberg i Sandviken, platschef Jan
Wallin i Hofors, samt platschef Lars Thumb i Gävle. Framre raden: Platschef Ola Jonsson vid teleavdelningen,
platschef Per Göthe i Söderhamn, samt platschef Göran Persson i Ljusdal.

ANNONS

ANNONS
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En särskild "funktion" inom
Länsstyrelsens samhällsbygg-
nadsenhet jobbar med krisbe-
redskap. Länsstyrelsen har en
samordningsroll i kriser och
gjorde till exempel de första
försöken att kartlägga effek-
terna i Gävleborg efter tsuna-
mikatastrofen i Sydostasien.

Men Länsstyrelsen har också
ansvar för räddningstjänst vid
radioaktiva utsläpp från kärn-
kraftverk och kan dessutom gå
in och ta över räddningstjän-
stens ansvar vid andra händel-
ser – vilket dock är mycket
ovanligt.

– Det är ytterst sällsynt att en läns-
styrelse tar över räddningstjänstan-
svaret, berättar Åke Lindahl, samord-
nare för krisberedskapsfrågor på
Länsstyrelsens samhällsbyggnadsen-
het.

– På senare tid har det inträffat till
exempel vid översvämningarna i
Värmland och Västra Götaland. Här i
Gävleborg har vi dessutom ett ut-
vecklat samarbete mellan de kommu-
nala räddningstjänsterna som inne-
bär att det redan finns rutin på att job-
ba över kommungränser och samla re-
surser över större områden.

Det ska tilläggas att lagen faktiskt
anger ett tillfälle då Länsstyrelsen
med automatik har ansvar för rädd-

ningstjän-
sten:
nämligen
vid en
kärn-

kraftsolycka. Givetvis beror det på att
vid vissa tillfällen kan det vara väldigt
viktigt med samordning över stora
områden.

ÅKE NÄMNER FLERA händelser då
Länsstyrelsen haft samordningsroll.
Tsunamin i Sydostasien gav till exem-
pel Länsstyrelsen anledning att begä-
ra in svar av kommunerna om deras
beredskap om det skulle visa sig att de
förlorat många av sina medborgare.
Länsstyrelsen hade också en samord-
nande roll mellan exempelvis utrikes-
departementet och länets kommuner.

En annan aktuell händelse där be-
rörda länsstyrelser hade en viktig
uppgift – dock utan räddnings-
tjänstansvar – var stormen Gudruns
härjningar i Kronobergs och Jönkö-
pings län. 

Problemen var ju som bekant inte
direkt av ”räddningskaraktär” utan
handlade mer om infrastruktur, som
att röja vägar och få tillbaka elförsörj-
ning och telefon.

– EN TYDLIG INDIKATION om kris-
hanteringsavdelningens nya roll är
att vi i början av det här året slopade
det regionala räddningstjänstrådet
och istället bildade ett krishante-
ringsråd. Namnet antyder lite av den
utvidgade roll som länsstyrelsen nu-
mera har. 

– Vi, kommunerna, landstinget, po-
lisen och andra berörda myndigheter
och organisationer, ska ha en bered-

skap för alla former av samhällsstör-
ningar, säger Åke.

– Mycket av vårt dagliga jobb går ut
på att försöka förutsäga riskerna. Jag
tror vi har en ganska bra bild, även om
den aldrig kan bli komplett. Fantasin
räcker helt enkelt inte till. Se bara på
tsunamin, vem skulle ha kunna förut-
säga att vi skulle hamna i en sådan si-
tuation där en händelse så långt bort
skulle leda till behov av beredskap och
åtgärder i vårt län och i våra kommu-
ner?

EN VIKTIG DEL av krisberedskaps-
funktionens jobb är tillsynen över
kommunernas räddningstjänster och
att följa upp kommunernas krishan-
tering. Länsstyrelsen kan alltså ha
tungt vägande synpunkter på bered-
skapen ute i till exempel Hofors eller
på hur räddningstjänsten är organi-
serad i Ljusdal.

Egen villa på Ladugårdsgärde i Ockelbo
I samarbete med Ockelbo Kommun erbjuder VästkustVillan ett centralt boende mitt i Ockelbo med
gångavstånd till naturen, tåget eller bussen. Här finns dagis, skola och fritidsaktiviteter på cykelavstånd.

4200:-/mån. inkl. driftkostnader
Välkommen till oss så kan vi gå igenom kalkylen

Önskar ni katalog eller
vill titta på våra hus

är ni välkomna till vårt visningshus
och försäljningskontor i Valbo.VästkustStugan/VästkustVillan, Valbovägen 159, Valbo

Tel 026-214450, Fax 026-134055
Jörgen 070-313 75 80 •  Peter  070-747 41 44   •    www.vastkustv i l lan.se

I november kommer ett
visningshus att uppföras på
en av tomterna.
Beräknas färdigställt i Febr.
1-planshus med 4 r o k.
Modell Vinga 95.

Visste Du att...
...i Ockelbos byar promenerar

barnen till förskola och skola själva

Visste Du att...
...i Ockelbo får Du bygga Ditt
hus nära stranden

Visste Du att...
...Ockelbo har den galnaste basketpubliken i landet,
vi kan se ca 12 ligamatcher hemma i Kuxahallen

Visste Du att...
...i Ockelbo kan Du hyra en

lägenhet i markplan

Visste Du att...
...inom kommunens gränser kan
Du åka gratis med Kuxatrafiken

Visste Du att...
...har Du arbete eller studerar utanför kommunen
finns goda pendlingsmöjligheter, till Gävle åker Du
på 22 minuter med X-tåget

Visste Du att...
...i Ockelbo finns det 171 sjöar och tjärnar
med gott om både sommar och vinterfiske

?
?

?

?

?
STRANDNÄRA TOMTER I OCKELBO!

?Vill Du veta mer
Kontakta
Maya Olsson eller 
Monica Åkesson tfn 0297-555 00

?

?

SAMBANDS-
CENTRAL.

Åke Lindahl är
samordnare

för krisbered-
skapsfrågor på
Länsstyrelsen.

Här befinner
han sig i den

sambandscen-
tral som finns
under länssty-

relsens kon-
torslokaler.

VI FINNS FÖR DIG!
Samhällsbyggnadsenheten – Miljö och samhälle – Länsstyrelsen

Redo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristiderRedo för kristider
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För väldigt många människor
är den första länsstyrelsekon-
takten med trafikenheten när
det är dags att ta körkort.

Trafikenheten utfärdar nämli-
gen körkortstillståndet. Det är
också här man beslutar om att
ett körkort ska återkallas. På
senare tid har man dessutom
fått möjlighet att besluta om
alkolås för körkortsinnehavare
som är misstänkta för rattfylle-
ribrott.

Trafikenheten, där 13 personer job-
bar, är den mest efterfrågade enheten
inom hela Länsstyrelsen.

– Det är väldigt många telefonsam-
tal  och besök varje dag. Vi hanterar
mer än 20 000  körkortsärenden årli-
gen. Därför är det naturligt att många
får sin första kontakt med Länssty-
relsen när de är 16-17 år, berättar Gu-
nilla Wärefors, chef för trafikenheten.

Just hanteringen av körkortstill-
stånd, sjukvillkor och körkortsåter-
kallelser dominerar verksamheten.
Sedan 1994 är det Länsstyrelsen och
inte som tidigare domstolen som åter-
kallar körkort när det exempelvis in-
träffat ett rattfylleri. Sådana ärenden
är många gånger juridiskt omständli-
ga och tar mycket tid.

BÅDE NÄR DET gäller tillstånd och
återkallelse är det fråga om en allmän
prövning av lämpligheten som bilfö-
rare. Man tittar på de medicinska för-
utsättningarna och kontrollerar

brottsregistret. Ett nytt inslag i verk-
samheten är att trafikenheten nume-
ra kan besluta om att en person som
misstänks för rattfylleri kan få kör-
kortet återkallat villkorligt, alltså få
behålla körkortet mot att bilen bland
annat utrustas med alkolås. I Gävle-
borg har man haft omkring 30 sådana
ärenden sedan försöksverksamheten
infördes för hela landet 1 oktober
2003.

– Eftersom vi talar om lämpligheten
som bilförare väger vi också in sådana
brott som inte är direkt trafikrelate-
rade. Det handlar i grund och botten
om att man ska ha ett bra omdöme,
generellt sett, för att få inneha ett kör-

kort. Därför kan man förlora körkor-
tet om man till exempel dömts för sex-
uellt utnyttjade av underårig, grov
kvinnofridskränkning eller andra
grova brott där man visat råhet eller
hänsynslöshet, berättar Gunilla.

FÖR DE PERSONER som fyller 45 år
och har behörighet C, CE, D eller DE
beslutar trafikenheten om förläng-
ning med perioder om högst 10 år om
körkortshavaren visar att de medicin-
ska kraven för att ha sådan behörig-
het är uppfyllda. 

Däremot behöver enheten inte be-
fatta sig med förnyelser av körkort,
som sker för vanliga körkortsinneha-

vare vart tionde år.
Det är också    trafikenheten som ger

tillstånd för yrkesmässig trafik, som
taxi, beställningstrafik med buss och
gods. Trafiktillstånd får bara ges till
den som med hänsyn till yrkeskun-
nande, ekonomiska förhållanden och
gott anseende bedöms vara lämplig
att driva verksamheten. Till exempel
kan ekonomiska brott ha betydelse för
tillståndet. 

Kravet på yrkeskunnande anses
uppfyllt klarar Vägverkets skriftliga
prov, som bland annat handlar om
rättsregler, företagsledning och eko-
nomisk ledning av ett företag, men
också om tekniska normer, driftsför-
hållanden och trafiksäkerhet. 

När det till exempel gäller trans-
porter omfattas de ofta av väldigt
mycket tekniska och säkerhetsmässi-
ga regler.

Trafikenheten prövar även frågor
om taxiförarlegitimation där man spe-
ciellt tittar på om personen uppfyller
de medicinska kraven och har det yr-
keskunnande och den laglydnad som
bedöms vara lämplig för en taxiförare.

Eftersom trafikenheten har tillsy-
nen för den yrkesmässiga trafiken får
enheten kontinuerligt rapporter från
domstolar, skatteverket och kronofog-
demyndigheten. 

● Du som är mellan 20 och 49 år och
bor i Gävleborgs län har nu ännu fler
anledningar att le;

Folktandvården gör sin abonnemangs-
tandvård ännu bättre!

Så här fungerar ett abon-
nemang på tandvård:

Beställ en tid för 
undersökning hos
Folktandvården på den
klinik som passar dig bäst. 

Tandläkaren gör en
bedömning av dina tänder
och du placeras i en av fyra
premiegrupper utifrån din
ålder och hur din munhälsa
ser ut. (Som du väl vet spelar
både arv, levnadsvanor, hur du äter och
hur du sköter om dina tänder in på hur
dina tänder ser ut.) Om du väljer att teck-
na ett avtal behöver du inte betala för
undersökningen.

Priset för ditt tandvårdsavtal bestäms
av vilken premiegrupp du hamnat i. Har
du riktigt bra tänder kostar ett treårigt
abonnemang mellan 45 och 69 kr i
månaden, beroende på din ålder.

I avtalet, som alltså tecknas på tre år,
ingår undersökningar och lagningar samt
förebyggande tandvård. (Tandreglering,
kosmetisk tandvård som smycken och
blekning, kronor eller broar ingår inte.)

Du kan välja att betala en gång i
månaden eller en gång per år men priset

är alltid detsamma.
(Skulle du råka ut
för en olycka är det

dock olycksfalls-
försäkringen som träder

in istället.)
Som Frisktandvårdspatient blir du

kallad till regelbundna undersökningar
och du får inga obehagliga ekonomiska
överraskningar. Skulle du få fler tand-
problem än det var tänkt behöver du inte
betala mer än ditt avtal kostar, men efter
treårsperiodens slut kanske du måste byta
premieklass.

Om du flyttar inom länet kan du så
klart forsätta att abonnera på tandvård
hos Folktandvården. Om du flyttar för att
t ex studera men kommer hem på helger-
na ska du behålla abonnemanget. (Varför
inte önska dig ett Frisktandvårdsavtal av
mormor i julklapp!?)

Med avtalet har du rätt till fri akuttand-
vård hos Folktandvården i hela Sverige.

Med ett Frisktandvårdsavtal har du en
trygghet om något skulle hända i
munnen.

Mer information finns på 
www.frisktandvard.se

Telefonnumret till Folktandvården
närmast dig hittar du på Rosa 

sidorna i Eniros telefonkatalog.

Fakta/Folktandvården

● Folktandvården i Gävleborgs län
tog 2004 emot 79 000 vuxna
patienter och 44 000 barn.
● Folktandvården har sex kliniker
i Gästrikland och elva kliniker i
Hälsingland.
● Folktandvårdens kliniker har
öppet till kl 20.00 på vardagskväl-
lar. Folktandvården har också
öppet de flesta lördagar.
● Nya patienter kan med få
undantag få en tid inom 14 dagar.
● Patienter kan dygnet runt boka
om sina tider via nätet.

Läs mer på www.folktandvar-
den-gavleborg.com

Nu kan du 
fortsätta le

Det bästa med

Frisktandvård

Fast pris

Inga oförutsedda utgifter

Fri akuttandvård 

i hela landet

Fakta/länets trafik
● Antal fordon i trafik: 216 529
● Antal körkortsinnehavare: 180 993
● Antal innehavare av taxiförar-

legitimation: 1 645
● Antal taxitillstånd: 211
● Antal busstillstånd: 59
● Antal godstillstånd: 641

TRAFIKANT.
För många
sker den
första kon-
takten med
Länsstyrel-
sen när de
söker kör-
kortstill-
stånd, be-
rättar Gunil-
la Wärefors
vid trafiken-
heten.

Fartfylld trafikenhet

VI FINNS FÖR DIG!
Trafikenheten – Regional utveckling och trafik  – Länsstyrelsen

ANNONS
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Ljust för företagen med 
bredband från Norrsken

Fakta/
Norrsken AB

● Förfogar över 140
mil fiberkabel

● Har 17 operatörer
med varierat tjäns-
teutbud, som kun-
der.

● Kan nå över en
miljon människor
genom anslut-
ningspunkter i 23
kommuner  i åtta
län, dessutom stock-
holmsområdet.

Adress: Box 300,
821 24 Bollnäs
Telefon: 0278-
624160
Hemsida:
www.norrsken.se
E-post:
info@norrsken.se

Tack vare det regionala kommu-
nikationsnätet har Gävleborg
fått snabb och billig bredband-
skommunikation. 

Norrsken som har driftansvaret
för nätet med samma namn, har
möjliggjort en mängd spännande
utvecklings- och forskningspro-
jekt inom Gävleborg.

Landstinget och kommunerna i
Gävleborg insåg tidigt att datakommu-
nikation skulle bli avgörande för många
företags framtid, samt för människors
möjligheter att bo på landsbygden. Från
början gick projektet under namnet
RegNet och uppbyggnaden av det
regionala kommunikationsnätet leddes
av Kommunalförbundet SAM. 

Senare gick kommunerna och land-
stinget i Gävleborg, samt ett antal
grannkommuner, ihop och bildade
Norrsken AB. Bolaget driver kommu-
nikationsnätet med samma namn på
kommersiella villkor. Gävleborg äger 52
procent av Norrsken AB.

Samlar lokala nät
Norrsken sträcker sig som en ring från

Stockholm över Gävle till Härnösand
och Sollefteå, därefter in till Östersund.
Här uppe länkas Norrsken ihop med
regionala nät i Norrland. Därefter vänder
Norrsken nedåt till Borlänge och Örebro,
för att slutligen svänga tillbaka över

Västerås till Stockholm. 
Norrsken samlar alltså upp en mängd

lokala nät och så många användare att
bolaget kan sätta press på konkurrenter-
na och skapa en rimlig prisbild över ett
stort geografiskt område.

– För företag på flera orter är vi den
enda kontaktytan som behövs, säger
Björn Jonsson, Norrsken. 

Spännande utveckling
– Det har också gjort det möjligt för

vår region att gå i spetsen för olika for-
mer av IT-utveckling. Det sker redan,
exempelvis vid Högskolan och
Teknikparken i Gävle där man utvecklar
teknik för dubbelriktad tv-kommunika-
tion och geografiska informationssystem.

Det finns också flera spännande
utvecklingsprojekt ute i kommunerna,
till exempel i Bollnäs, där man utvecklar
humanteknologi för alla. 

Ett annat projekt pågår i Sandviken
där man vill förbättra servicen till med-
borgarna med e-tjänster. I Hudiksvall
sker forskning och utveckling inom
fiberoptik.

Delade system
Det finns dessutom planer på att

samordna och effektivisera vissa av de
200-300 system som finns i varje kom-
mun, genom att flera kommuner delar på
exempelvis ett ekonomisystem eller ett
personalsystem.

Allt detta är i dag möjligt tack vare

För ett år sedan hade Catrin
Nilsson bara ströjobb. I dag är hon
fast anställd som ekonomians-
varig på dataföretaget Office 
i Gävle som omsätter 35 miljoner
kronor per år. Allt tack vare en lär-
lingsplats med anställningsstöd.

– Det här är så himla bra! säger Hans-
Göran Karlsson, VD på Office.
Lärlingsutbildning fungerar inom alla
yrkeskategorier och oavsett personens
ålder och de allra flesta har hos oss fått
ett fast jobb efter lärlingstiden. 

Catrin Nilsson är inte den första lärling
Hans-Göran Karlsson tar emot på sitt
företag. Hon är den femte lärlingen och
den femte som fått jobb men den första
som gått in på den administrativa sidan,
de andra har varit tekniker och försäljare. 

Catrin Nilsson hade inte jobbat särskilt
mycket med ekonomi när hon på ett möte
på Arbetsförmedlingen blev erbjuden
platsen på Office. Företagets ekonomi-
ansvariga skulle gå i pension och var
Catrins handledare innan hon kunde ta
över alla sysslor själv.

– Det har varit toppen att ha det här
upplägget, säger Catrin Nilsson. Jag fick
varva praktik här med teoretiska studier i
ekonomi. Det var suveränt!

Hans-Göran Karlssons förhållande till
Arbetsförmedlingen är mycket gott. Det
var tack vare erbjudandet om att ta emot
en lärling till som han och Catrin möttes.

– En av alla fördelarna är att det ger de
unga chans att skaffa sig den erfarenhet de
saknar, säger Hans-Göran Karlsson. Under
lärlingsperioden hinner vi lära känna dem
och de oss och arbetsplatsen. Jag har
aldrig ångrat att jag anställde Catrin!

Besök vår hemsida
www.ams.se/gavleborg

Fakta/lärlingsutbildning
● Lärlingsutbildningen är ett samarbete mellan företag i alla slags branscher
och Arbetsförmedlingen.
● Företaget ställer upp med handledning och praktik på företaget.
● Arbetsförmedlingen betalar ersättning till lärlingen i form av aktivitetsstöd. 
● Lärlingsutbildningen pågår till dess att lärlingen är ”anställningsbar”, alltså
har lärt sig det som anställningen kräver.
● Därefter anställer företaget lärlingen och kan då ibland få anställningsstöd
under en begränsad tid.
● Lärlingsutbildningen är initierad av Tillväxtrådet och Tillväxtprogrammet.

Fakta/anställningsstöd
Allmänt anställningsstöd:
Arbetsförmedlingen står för 50 pro-
cent av lönekostnaden, högst 350
kr/dag, under sex månader för per-
soner som varit arbetslösa länge och
för ungdomar över 20 år.

Förstärkt anställningsstöd ges i 18
månader till personer som varit arbet-
slösa länge; de första sex månaderna
75 procent av lönekostnader, högst
525 kr/dag. De följande tolv månader-
na med 25 procent av lönekostnaden,
högst 175 kr/dag.

Särskilt anställningsstöd omfattar
personer inom Aktivitetsgarantin, ges
under 24 månader för personer över
61 år, under 18 månader för personer
under 61 år, högst 750 kr/dag.

Office VD anställer sin femte lärling 
Arbetsförmedlingens lärlingsutbildning är toppen för alla

CATRIN NILSSON fick fast jobb som
ekonomiansvarig på dataföretaget

Office i Gävle efter en lärlingsperiod.
Hon är den femte lärlingen som VD

Hans-Göran Karlsson anställer.

ANNONS
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Vill du utvecklas som företagare?

Börja med ALMI
Du kan vända dig till oss för att få hjälp med finansiering 

och affärsutveckling. Vi kan hjälpa dig i de allra tidigaste skedena, 
i samband med företagsstarten eller när du vill utveckla ditt företag. 

ALMI – Från idé till lönsamt företag!

Innovatörer – ALMI stöder processen för dig som har
en innovation och vill nå marknaden.

Nya Företag – ALMI vill att fler livskraftiga företag 
startas. Vi hjälper dig med rådgivning.

Etablerade företag – ALMI hjälper etablerade företag med
utveckling och förnyelse.

Ring oss så bestämmer vi tid för ett möte!

026-66 36 60 Gävle
0271-571 09 Edsbyn (lokalkontor)

0270-766 43 Söderhamn (lokalkontor)

eller gå in på vår hemsida
www.almi.se

Vad är det bästa med Sandbacka
park, Svante W Nordh på
Sandvikens kommun som äger, driv-
er och utvecklar Sandbacka park?

– Sandbacka park är en intressant miljö tack
vare byggnaden som vi kostat på, där finns serv-
ice, gym, restaurang, reception och konferen-
sutrymmen. Sandbacka är verkligen en otroligt
bra mötesplats för företag. 

Ert arbete med Sandbacka park har varit
väldigt framgångsrikt men ni har fått en
hel del kritik också?
– Jag respekterar åsikter som inte

överensstämmer med mina men jag tycker att vi
jobbat i litet väl hård motvind ibland i arbetet
med Sandbacka park. Kritiken har skadat oss.
Man får inte glömma att en sådan här satsning
är långsiktig, den går inte att göra lönsam på en
gång. Jag tror också att om inte Sandbacka park
funnits så hade Sandvik etablerat delar av sin
IT-verksamhet på annat håll. Att Sandvik valde
att förlägga sina nya verksamheter hos oss har
betytt otroligt mycket.

Vilka är framtidsplanerna för Sandbacka
park?
– Nu är alla lokaler uthyrda så vi har ritat på

en etapp fem för Sandbacka park. Om vi kan få
anbud som ligger inom rimlighetens gräns blir
det byggstart i april 2006. Vi har redan muntliga
avtal om att hyra ut nästan hälften av den plan-
erade nya ytan. 

Det är mest unga människor som jobbar på
Sandbacka park?
– Ja, när jag äter på restaurangen där då kän-

ner jag mig gammal! Dem man ser där är nästa
generation sandvikare och det gör mig glad att se
dessa unga människor. 

Vad drömmer du om för Sandbacka parks
del?
– Jag drömmer om att Sandbacka park ska få

växa till sig successivt och att det utvecklas hela
tiden. Jag drömmer om att få dit fler
högskoleutbildningar. Vi måste också hitta en ny
nisch för vi behöver bredda konceptet. Den
nisch vi har i dag är industriella IT-tillämp-
ningar. Och visst drömmer jag också om att det
ska gå ihop rent företagsekonomiskt. Men, än en
gång, Sandbacka park är en långsiktig invester-
ing för kommunen.

Fakta/Sandbacka Park
● Sandbacka park byggdes 1998.
● I Sandbacka park finns 54 företag som arbetar med IT och industriell tillämpning av IT.
● Sandbacka parks företag har 460 anställda.
● Sandbacka parks största hyresgäst är Sandvik som förlagt bland annat sin patentverksamhet till Sandbacka park.
● I Sandbacka park finns en internetteknisk utbildning i Högskolan i Gävles regi.

FRAMTIDSSATSNING. Sandbacka
Park är en intressant miljö och mötes-

plats för de 54 företagen med sina 460
anställda. Nu planeras ännu en utbygg-

nad – och hyresgästerna står på kö.

I Sandbacka Park 
gror företagandet

ANNONS
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Vid halvårsskiftet blev Kommun-
förbundet Gävleborg Gävle-
borgs Kommuner och Lands-
ting, GKL. Landstinget har alltså
kommit till och bildar tillsam-
mans med de tio kommunerna i
länet nu en enhet. 

Vad är egentligen syftet med
GKL, VD Hans Kinell?

– Kommunernas och landstingets verk-
samheter tangerar varandra och GKL ska
bli det forum där man möts och för diskus-
sioner till exempel om hur man kan undvi-
ka dubbelarbete och parallellverksamheter.

Vården är den verksamhet där kom-
munerna och landstinget oftast möts.
Finns det planer för samarbete? 
– Det finns många saker på gång,

närvården är ett av dem. (Se separat ar-
tikel.) Inom äldrevården finns mycket att
göra till exempel för de äldre i livets
slutskede. GKL blir det organ där land-
stinget och kommunerna kan reda ut prob-
lem och samarbeta för att hushålla bättre
med pengarna och fungera effektivare.

Vad ska kommunerna och landstinget
diskutera mer än vård?
– De diskuterar länets framtid helt

enkelt; miljöfrågor, tillväxt, forskning, in-
frastruktur, regional utveckling, interna-
tionellt arbete och hur man ska kunna öka
länets attraktionskraft till exempel. Målet
är att länet ska växa på alla sätt.

Kan du ge några konkreta exempel
på miljöfrågor som är aktuella?

– Nu diskuterar man bland annat
etanoldrivna bilar, etanolmackar, att få
igång etanoltillverkning här i länet,
miljövänligare inköp, bilpooler och hur
man kan spara energi genom att hålla sam-
manträden via videolänk så att en massa
människor slipper åka kors och tvärs

genom länet för att gå på möten.
Och hur gör man Gävleborg mer at-
traktivt så att fler företag och privat-
personer flyttar hit?
– Tillgängligheten måste bli bättre; bät-

tre kommunikationer med tåg, bil och via
nätet. Jag skulle vilja se vår region som ett

”grönt bälte” med vår vackra natur nära till
och låga priser på boende, bra barnomsorg
och god sjukvård. 

– Hälsingegårdarna är en juvel för
besöksnäringen och jag hoppas att de ska
bli världsarv. Det skulle betyda ett upp-
sving för turismen till länet.

Gemensamt
IT-nät byggs
i regionen

Gävleborgs kommuner och
landsting, GKL, bygger
samverkansnät även rent tekniskt.
Visionen handlade om att bygga ett
gemensamt IT-nät i regionen som... 
☞ är oberoende av avstånd, 

☞ där kommunernas huvudorter
utnyttjar samma kapacitet, 

☞ är öppet för samverkan i hela lä-
net, 

☞ kan fungera som en så kallad
testbädd för ett nationellt nät 

☞ är till nytta för medborgarna och
för den regionala tillväxten.

Dessutom finns den regionala
samtrafikpunkten, RIX-GH för data
och telekommunikation, som nyttjas
av befintliga stadsnät, kommunala
nätoperatörer och företag för att
sparar resurser och därmed pengar.

Samarbete är nyckelordet för
GKL, Gävleborgs kommuner
och landsting, i deras arbete för
att regionen ska växa. 

Samarbete de tio kommunerna
emellan. 

Samarbete mellan kommuner-
na och landstinget. 

Samarbete med andra regioner
i Sverige.

Samarbete med andra regioner
i Europa via Central Sweden,
Gävleborgs, Örebros och Dalar-
nas läns samarbete i Bryssel.

Ungdomarna är en nyckelgrupp i arbetet
för att öka tillväxten. GKL har sitt fokus på
ungdomar och nyföretagande. En genera-
tionsväxling är på gång när den stora fyr-
tiotalistgenerationen går i pension och frå-
gan är vilka som ska ta över.

– Vi vill hjälpa till att skapa en framtid
för de unga, säger Calle Dandanell på
GKL. Det gör vi tillsammans med Länsar-
betsnämnden bland annat genom sat-
sningarna på fler möjligheter till lärlings-
och traineeplatser både hos privata och of-
fentliga arbetsgivare.

GKL vill också att alla elever ska få pro-
va på och lära sig entreprenörskap och

företagsamhet redan under skoltiden. En
särskild satsning sker genom utveckling av
Företagsamhetens Trappa. Det är ett
samarbete mellan GKL:s Entréprojekt på
förskolan och grundskolan, UngFöre-
tagsamhet på gymnasieskolan och Dri-
vhuset på högskolan. Europahuset hjälper
till att ge ungdomar internationella erfaren-
heter.

– Vi medverkar också till att fler kvinnor
startar företag och stöttar invandrare som
vill starta eget men som saknar nätverk i
det svenska samhället säger Calle Dan-
danell.

Samma ekonomisystem
Ett samarbetsexempel kommunerna

emellan är det runt det administrativa ar-
betet. Ockelbo kommun har till exempel
inget eget ekonomisystem längre utan det
jobbet sköts i Sandviken.

– GKL ser möjligheterna, söker ut-
maningarna och driver frågorna, säger Alf
Forbergskog på GKL. Vi lyssnar in, testar
och för vidare. 

– Kommunerna kan inte driva alla frågor
själva och för många företag är detta en ny
värld, säger Mats Fransson på GKL. Men
vi kan hjälpa till med de kontakter vi har
här i regionen, landet och ute i Europa. 

De tre mittlänens samarbete i Bryssel

syftar till att serva regionernas företag och
förvaltningar med information och kontak-
ter.

– De är våra dörröppnare kan man säga,
säger Mats Fransson. De hjälper oss att
komma i kontakt med andra som har sam-
ma idéer som vi. Det kan gälla allt från äl-
dreomsorg till företagsetableringar.

Arbetet med att nå ut i Europa, precis
som arbetet inom regionen och inom
Sverige, måste ses på lång sikt. Det tar tid
innan man får någon effekt i form av nya
jobb till exempel. Men aktivitet, att synas
och höras, lönar sig alltid inom EU.

– Det är viktigt att lyssna på andra och
deras erfarenheter, säger Calle Dandanell.
De europeiska kommunerna har i mångt
och mycket samma problem som vi och
företagen likaså.

– I tillväxtarbetet måste man våga, säger
Mats Fransson och man får inte ge upp!

Vill du veta mer...
● Mer information om Gävleborgs kom-
muner och landsting, GKL, och dess verk-
samhet finns på www.x.komforb.se.
● Mer information om Gävleborgs arbete
inom EU finns på www.centralsweden.se.

NYTT
FÖRBUND
– NYA MÖJ-
LIGHETER:
Lands-
tingsrådet
Ingrid Amrén
och GKL-
styrelsens
ordförande
Kjell Höglin i
samspråk
om det nya
förbundets
uppgifter.

Samarbete är nyckelordet

Nytt länsförbund bildat
GKL skapar samordning mellan kommunerna och landstinget

● Den 1–2 september träffade länets kom-
munledningar representanter för närings-
livets organisationer i Högbo. Målsättnin-
gen var att få fart på tillväxten i de små och
medelstora företagen. 

Kommunerna medverkar aktivt med att

skapa de rätta förutsättningarna för företag
som vill expandera sin verksamhet eller nya
företag som vill etablera sig i länet. 

Utmaningen är att bli:  5% Bättre – alla
kan bidra med sin del! 

Bättre kommunikationer, fler entre-

prenörer och växande företag, utbildningar
som leder till arbete, attraktiva boende-
miljöer och bättre samverkan mellan
näringsliv och samhället är exempel på om-
råden som ska utvecklas.

Länets kommunledningar samlade på Tillväxtkonferens 

ANNONS

ANNONS
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Närvård är en ny samarbetsform
mellan kommunerna och land-
stinget. 

– Närvården är ett trendbrott,
säger Johnny Haraldsson på
Gävleborgs kommuner och
landsting, GKL. Närvård innebär
ett nytt sätt att tänka och ett
nytt sätt att arbeta.

Närvård kan innebära en så konkret sak
som att äldre sjuka människor inte be-
höver byta rum och personal när de åter-
hämtar sig från ett akut sjukdomstillstånd. 

Tidigare har de fått göra det när kom-
munen tagit över vården efter landstinget. 

– Landstinget har vårdat de sjuka och
kommunen de som blivit litet friskare,
säger Bengt Valdemarsson på GKL. På
kortidsboendet Rosengården i Sandviken
jobbar man redan med närvård, där märker
inte patienterna när huvudmannen blivit
en annan. De får bo kvar i samma rum och
personalen är den samma.

– Det är så det ska vara, säger Agneta
Brinne på landstingets ledningskontor. Det
ska räcka med en kontakt för att få hjälp
med olika frågor. Och ingen ska känna att
den ramlar mellan landstingets och kom-
munens stolar.

I Ljusdal har närvård varit ett etablerat
begrepp sedan länge och ständig utveck-

ling och anpassning krävs. Känneteck-
nande för närvården är samarbete över
verksamhets- och huvudmannaskaps-
gränser.

– Närvårdsarbetet passar oss väldigt
bra, säger Tommy Pettersson som jobbar
med närvård inom primärvården i Ljusdal.
Vi har långa avstånd och många äldre. Att
vi kan erbjuda vissa patientgrupper så
kallade närvårdplatser här i Ljusdal är ett
viktigt komplement till övrig verksamhet.

Mobil geriatriker
Två geriatriker, läkare med åldringsvård

som specialitet, finns anställda inom
primärvården i Ljusdal. En halvtid ägnas
åt patienterna på de tio vårdplatserna, och
den andra halvtiden till den minnes– och
demensmottagning som finns i Ljusdal.

– En av geriatrikerna är mobil i ordets
rätta bemärkelse och åker till de olika ser-
vicehusen när sjuksköterskorna ringt efter
honom. Det är ett fantastiskt bra system
som innebär att många slipper långa resor
till akutsjukhusen samt ett bra stöd till
kommunens sjuksköterskor.

Hälsovård för barn
Närvård finns i Ljusdal i fler verk-

samheter än i vården av de äldre; i upp-
byggnad av familjecentral, inom psykia-
trisk verksamhet, samt inom hemsjukvård
och hemrehabilitering.

Familjecentralerna i bland annat Ockel-
bo och Andersberg i Gävle arbetar med
förebyggande hälsovård för barn och
föräldrar och Svenska kyrkan driver öppen
förskola. Kommunen bidrar med lokaler

och socialtjänstemän som bland annat ar-
betar med samtal.

Vuxen- och barn- och ungdomspsykia-
trin är också ett område där kommunerna
och landstingets möts och nu ska man
samarbeta ännu mer är det tänkt.

– Det finns en genuin politisk vilja till
samarbete i dag, säger Johnny Haraldsson.
Den har saknats tidigare.

– Det är kommunernas och landstingens
uppgift att se till att vården fungerar så ef-
fektivt som möjligt, säger Agneta Brinne.
Vården ska vara som ett kommunicerande
kärl där allt hänger ihop och inget går till
spillo.

SAMARBETE ÄR BÄST. På familjecentralen i Andersberg i Gävle samarbetar landstinget, socialtjänsten och Svenska
kyrkan om verksamhet för barn och föräldrar; mödravård, barnhälsovård, öppen förskola och samtal.

● Kommunerna i Gävleborg behöver fler familjehem som kan
ta hand om barn som av olika anledningar inte kan bo hos sina
biologiska föräldrar eller andra släktingar.

Gävleborgs kommuner och landsting, GKL, gör därför under
hösten en kampanj där man vill rekrytera fler familjehem och
erbjuda blivande och befintliga familjehem fortbildning och
stöd.

– Att vara familjhem innebär ett annat slags föräldraskap än

det vanliga, säger Johnny Haraldsson, på GKL. Det kan handla
om att ta hand om ett barn en kortare tid men kan också vara ett
livslångt åtagande, därför ska fortbildningen skräddarsys.

– Samarbetet mellan kommunerna är väldigt viktigt, säger
Kristina Nohrén på familjehemsgruppen i Gävle. 

– Vi i Gävle vill liksom de andra kommunerna att våra barn
ska placeras i länet så att barnen kan hålla kontakt med sin ur-
sprungsfamilj.

Närvården sätter
patienten i centrum

Fler familjehem behövs i Gävleborg

Närvård är en funktion,
ett nätverk, av kompe-
tens och resurser i poli-
tisk och verk-
samhetsmässig

samverkan mellan Gävleborgs kom-
muner och landsting. 

Närvård innebär ett gemensamt ans-
var för hälsofrämjande och förebyg-
gande insatser och erbjudande av medi-
cinska insatser, rehabilitering, vård och
omsorg samt stöd för sjukdomstillstånd
som är:
● vanligt förekommande i befolkningen
● ofta förekommande för individen
● ändamålsenliga att bedriva lokalt

❞
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